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ACTA PLE NÚM. 8/14 

 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L’AJUNTAMENT EL DIA 31 DE JULIOL 2014 
 

 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 31 DE JULIOL 
 
 
A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del dia 31 de 
juliol de dos mil catorze, es reuneixen a la sala de sessions d’aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l’Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 

ASSISTENTS 
 
 
Alcalde Sr. Antonio Balmón Arévalo  
 
 
Primer Tinent d’Alcalde Sr. Antonio Martínez Flor 
 
Tinents/es d’Alcalde Sra. Emilia Briones Matamales 
 Sr. Sergio Fernández Mesa 
 Sra. Rocio García Pérez 
 Sr. Manuel Ceballos Morillo 
 Sra. Montserrat Pérez Lancho 
 
Regidors/es Sr. Victor Manuel Alcañiz Losa 
 Sra. Mònica Badia i Cortada 
 Sra. Anna Caminals Lecha 
 Sr. Manuel Jesús Casado Ruiz 
 Sra. Elisa Corral Lozano 
 Sra. Ana Pilar Fernández Masía 
 Sr. Arnau Funes Romero 
 Sr. Jordi García Guitart 
 Sr. Luis García Ruiz 
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 Sr. Sergio Gómez Márquez 
 Sra. Nelia Martínez Gallardo 
 Sra. Aurora Mendo Sánchez 
 Sra. Elisabeth Morales Sánchez 
 Sr. Maximiliano Palacios Palacios 
 Sr. José Manuel Parrado Cascajosa 
 Sra. Maria Isabel Pérez Espinosa 
 Sra. Joana Piñero Romera 
 Sr. Jordi Rosell i Segura 
 
 
Secretària General Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
Interventor Sr. Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
Per l’Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a despatxar els 
assumptes que figuren a l’ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
Punt primer.- Aprovació de l’acta núm. 7/14, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 26 de juny d’enguany. 

Aprovació acta núm. 7/14 

L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores junt amb la 
convocatòria d’aquesta sessió. 
 
VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
Punt segon.- Donar compte dels decrets i resolucions de l’Alcaldia que a 
continuació es relacionen. 

Donar compte decrets 

Per la Secretària de la Corporació i a efectes del seu coneixement, es dóna 
lectura dels Decrets i Resolucions dictats per l’Alcaldia, el text literal dels quals 
és el següent: 
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- Decret núm. 3983/14 de data 1 de juliol. 
 
... 
 
Mitjançant Decret núm. 11/2013 de 9 de gener, posteriorment modificat pel Decret 
5857/13 de 4 de setembre i 2496/14 de 28 d’abril, aquesta Alcaldia va deixar 
constància de la composició del primer Consell de Ciutat de Cornellà de Llobregat, 
configurat d’acord amb les previsions contingudes a l’article 104 del Reglament 
Orgànic Municipal (ROM). 
 
Vist l’escrit trames per la Federació d’Associació de Mares i Pares d’Alumnes de 
Cornellà de Llobregat, pel qual posen en coneixement d’aquest Ajuntament que al seu 
escrit de data 14 d’abril passat, mitjançant el qual comunicaven els seus nous 
representants en aquest Consell municipal, van incórrer en un error de transcripció, 
en fer constar com representant titular a la persona que havia de figurar com 
representant suplent i al contrari i, en conseqüència, sol·liciten que es realitzin les 
actuacions oportunes per esmenar aquesta errada. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, tenint en compte que en aquest òrgan del Consell de 
Ciutat no existeix la possibilitat de designar representants suplents i en ús de les 
atribucions que legalment té conferides, 
 

HA RESOLT 
 
Primer.- Esmenar el Decret de l’Alcaldia núm. 2496/2014, de 28 d’abril, en el sentit 
que la representació de la Federació d’Associació de Mares i Pares d’Alumnes de 
Cornellà de Llobregat en el Consell de Ciutat de Cornellà de Llobregat resta 
configurada en els termes següents:  
 
Representant: Sra. Mª Carmen Crisóstomo Moreno. 
 
Segon.- Comunicar aquest nomenament a la persona i Institucions afectades, als 
efectes escaients. 
 
Tercer.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució en la primera sessió 
extraordinària que es convoqui, en compliment del que es disposa a l’article 22 del 
ROM, en concordança amb l'article 38, del Reglament d'Organització, Funcionament i 
Règim Jurídic de les Entitats Locals. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
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Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
El punt dos és donar compte d’un Decret de l’Alcaldia que fa referència a la 
designació del representant de la FAMPA al Consell de Ciutat. 
 
 
VOTACIÓ 
 
Els reunits manifesten unànimement quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I INTERIOR 
 
 
Punt tercer.- Aprovar definitivament la cessió gratuïta de la finca B-8 del 
Sector Millàs, integrada al Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge de 
l’Ajuntament, a favor de l’Empresa Municipal Procornellà. 

Aprovar definitivament 
cessió gratuïta finca B-8 
Sector Millàs a Procornellà 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist l’acord de ple de data 28 d’abril de 2014, mitjançant el qual es va aprovar 
inicialment expedient per la cessió gratuïta de la finca B-8 del Sector Millàs, integrada 
al Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, a 
favor de l’Empresa Municipal de Promoció Social, Urbana i Econòmica de Cornellà, 
S.A. (PROCORNELLÀ) en la seva condició d’entitat urbanística especial i mitjà propi 
instrumental. 
 
Atès que de conformitat amb l’article 49.3 del Reglament de Patrimoni dels Ens Local 
l’esmentat Acord va ser publicat tant al Taulell Municipal d’Anuncis de l’Ajuntament 
com al Butlletí Oficial de la Província sense que s’hagi produït cap al·legació dintre del 
període d’exposició pública segons informe de la Cap de l’Oficina d’Atenció al Ciutadà 
de data 2 de juliol de 2014. 
 
Atès que en data 12 de maig de 2014 i de conformitat amb l’article 49.3 del 
Reglament de Patrimoni dels Ens Locals es va donar compte al Departament de 
Governació de la Generalitat de Catalunya de l’esmentat acord de cessió gratuïta i 
que en data 16 de maig aquest Departament va requerir documentació 
complementària i que en data 19 de Juny la Direcció General d’Administració Local va 
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emetre informe favorable a la cessió gratuïta de la finca B-8 a favor de 
PROCORNELLÀ, per a destinar-la a la construcció i promoció d’habitatges de pisos de 
protecció pública, sempre que s’acompleixin els preceptes legals i reglamentaris en 
vigor i les consideracions legals esmentades a l’informe. 
 
Vist el fonament de dret tercer d’aquest informe de la Direcció General 
d’Administració Local segons el qual: “Si a l’acord de cessió no s’estableix una altra 
cosa, s’entén que els fins per als quals s’han atorgat han d’acomplir-se en el termini 
màxim de 5 anys i s’ha de mantenir la seva destinació en els 30 anys següents. 
L’article 50.3 obliga a què a l’acord de cessió gratuïta consti explícitament l’esment 
de la reversió automàtica a què es refereix l’article 50.1, de manera que, demostrada 
la no-destinació del bé a l’ús previst, n’hi haurà prou amb la reversió de l’acta notarial 
de constatació de fets, notificada de forma legal, perquè la reversió produeixi els seus 
efectes.” 
 
Vist que a l’esmentat Acord de ple de data 28 d’abril de 2014 ja consta aquesta 
condició resolutòria. 
 
Vist el fonament dotzè d’aquest informe de la Direcció General d’Administració Local 
segons el qual: “La persona adquirent, mitjançant el document públic de transmissió, 
s’ha d’obligar a destinar els béns transmesos a la finalitat establerta en els terminis 
fixats, i a no transmetre els béns adquirits a terceres persones per actes inter vivos 
mentre no els destini a aquesta finalitat llevat que l’Administració o entitat 
transmetent ho autoritzi. 
 
El compliment d’aquestes obligacions s’ha de garantir mitjançant una condició 
resolutòria expressa del contracte de transmissió. Si la persona adquirent incompleix 
els terminis fixats per a destinar els béns a la finalitat establerta, l’Administració 
podrà exigir el compliment d’aquesta obligació finalista o resoldre el contracte de 
transmissió, amb el rescabalament dels danys i l’abonament d’interessos en ambdós 
casos tenint en compte les indemnitzacions o penalitzacions que, si s’escau, 
l’Administració estableixi en el document públic de transmissió. Tanmateix, 
l’Administració pot prorrogar els terminis fixats per complir l’obligació esmentada. El 
document públic de transmissió també ha d’establir com a condició resolutòria 
expressa el fet que, en el termini de cinc anys i abans d’edificar els terrenys, s’aprovi 
una modificació del planejament urbanístic general que comporti un increment del 
valor dels terrenys. Aquesta modificació només pot tenir lloc per les circumstàncies 
sobrevingudes que objectivament legitimin la modificació, d’acord amb el que disposa 
l’article 97.2.a. Les condicions a què fan referència els apartats 1 i 2, s’han de fer 
constar en la inscripció de la transmissió que es formalitzi en el Registre de la 
Propietat d’acord amb la legislació registral aplicable i amb els efectes que aquesta 
estableix.” 
 
Vist que aquestes dues noves condicions resolutòries previstes a l’article 170 del 
TRLUC no consten l’Acord inicial, cal recollir-les en l’Acord per tal d’incorporar-les a 
l’expedient. 
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Vist l’article 170 del TRLUC modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de 
modificació del text refós de la Llei d’Urbanisme. 
 
Vist l’informe de la Cap del Departament de Patrimoni i de la Secretària General. 
 
El President de la Comissió Informativa d’Economia i Interior, proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar definitivament la cessió gratuïta de la finca B-8 del Sector Millàs, 
integrada al Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, a favor de l’Empresa Municipal de Promoció Social, Urbana i Econòmica de 
Cornellà, S.A. (PROCORNELLÀ) en la seva condició d’entitat urbanística especial i mitjà 
propi instrumental en els termes i condicions establertes en l’acord del Ple de data 28 
d’abril de 2014, que són: 
 
Entitat/Administració a favor de la que es fa la cessió gratuïta: PROCORNELLÀ, S.A. 
 
Finalitat de la cessió: Per a destinar-la a la construcció i promoció d’habitatges de 
pisos de protecció pública, segons el previst a la memòria aprovada al punt segon de 
l’esmentat Acord de Ple de data 28 d’abril de 2014. 
 
Els fins per als quals s’atorga la cessió s’hauran d’acomplir en el termini màxim de 5 
anys i s’ha de mantenir la seva destinació els 30 anys següents. 
 
En cas que el bé cedit no es destini a l’ús previst o no es destini o deixi de ser-hi 
destinat en els terminis fixats, el bé cedit revertirà automàticament de ple dret al 
Patrimoni de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, d’acord amb les condicions de 
l’article 50 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del 
Patrimoni dels Ens Locals. 
 
Segon.- Aprovar les següents condicions resolutòries, de conformitat i segons el que 
es regula a l’article 170 del TRLUC: 
 
a) L’Empresa PROCORNELLÀ s’ha de obligar a destinar el bé cedit a la finalitat 

establerta en els terminis fixats, i a no transmetre els béns adquirits a terceres 
persones per actes inter vivos mentre no els destini a aquesta finalitat, llevat que 
l’Ajuntament ho autoritzi. 

 
b) No es podrà aprovar en el termini de 5 anys des de la signatura de l’escriptura 

pública i abans d’ edificar els terrenys, una modificació del planejament urbanístic 
general que comporti un increment del valor dels terrenys, llevat circumstàncies 
sobrevingudes que objectivament legitimin la modificació, d’acord amb el que 
disposa l’article 97.2.a del TRLUC. 
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Tercer.- Incorporar a l’escriptura pública de cessió, així com al Registre de la Propietat 
totes les anteriors característiques de la cessió i condicions resolutòries. 
 
Quart.- Comunicar el present acord a l’Empresa PROCORNELLÀ, als Departaments 
d’Acció Territorial i Habitatge; Gestió Tributària i la Intervenció Municipal. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
Al Ple d’abril d’enguany es va aprovar inicialment aquesta cessió gratuïta, ja 
vam dir al seu moment que es tractava d’una parcel·la de 888 m2 i 3.750 m2 
de sostre, que està valorada en 1.150.480 euros. És de propietat totalment 
municipal, i, com diu el mateix punt, està integrada al Patrimoni Municipal del 
Sòl. 
 
Ha passat el termini d’exposició pública de l’acord, no hi ha hagut cap 
al·legació, per tant aquesta aprovació provisional passa a ser definitiva. Això 
és el que proposem. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Nosaltres únicament manifestar el vot en contra. Dir que ho hem dit en 
diferents Plens, ho hem repetit, que s’ha de replantejar la situació de 
Procornellà. És una empresa que està, no només en crisi sinó que el dèficit 
que té és important, que s’ha de replantejar la situació i que s’han fet diverses 
injeccions ja sigui de capital o de terrenys, com en aquest cas. I la situació, ho 
repetim una vegada més, s’ha de replantejar i no es pot mantenir el que ara 
mateix seria un mort a base de transferències contínues de l’Ajuntament. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Miri, sobre aquest tema vam fer una reunió i vam explicar com estava tota la 
situació, no a Cornellà, al conjunt de l’Àrea Metropolitana, perquè a l’Àrea 
Metropolitana s’han pres decisions amb les quals s’afecta també al seu partit. 
Ho dic, perquè si no ho sap, pregunti. 
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En tot cas, quan tornem de vacances, tindrem una reunió i vull escoltar les 
seves propostes. 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
Punt quart.- Aprovar la Rectificació de l’Inventari Municipal de Béns i Drets 
de l’Ajuntament, corresponent a les variacions produïdes des de l’1 de gener 
i fins al 31 de desembre de 2013. 

Aprovar la Rectificació 
de l’Inventari Municipal 
de Béns i Drets. 

DICTAMEN 
 
... 
El Ple de l’Ajuntament en sessió celebrada el passat 25 de juliol de 2013, va acordar 
aprovar la rectificació de l’Inventari Municipal de Béns i Drets del període de l’1 de 
Gener al 31 de desembre de l’exercici 2012. 
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Vist l’informe emès per la Cap del Departament de Patrimoni i la Secretària General . 
 
Atès que de conformitat al que disposen els articles 103 i 105 del Reglament de 
Patrimoni dels Ens Locals, cal procedir a la rectificació de l’Inventari Municipal de 
l’exercici 2012. 
 
El President de la Comissió Informativa d’Economia i Interior proposa al ple de 
l’Ajuntament, l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar la Rectificació de l’Inventari Municipal de Bens i Drets, corresponent 
a les variacions patrimonials produïdes des del dia 1 de Gener del 2013 i fins al 31 de 
desembre de 2013, de l’exercici 2013, integrada per la següent documentació: 
 
Annex I: Altes, Baixes, Millores i Reclassificacions 
 
Annex II:Resum per Epígrafs i Llibres A,B,C,E. 
 
Annex III: Llibre D corresponent a l’Inventari de l’Empresa Municipal de Promoció 
social urbana i econòmica de Cornellà de Llobregat (PROCORNELLA). 
 
Segon.- Remetre còpia de les rectificacions autoritzades per la Secretaria General de 
la Corporació, amb el vist i plau del President de la mateixa al Departament de 
Governació de la Generalitat, de conformitat amb allò que disposa l’article 105.3 del 
Reglament de Patrimoni dels Ens Locals. 
 
Tercer.- Comunicar el present acord juntament amb la còpia de la rectificació del 
llibre D a l’empresa PROCORNELLÀ, S.A. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
Al Ple de juliol de l’any passat vam explicar que havíem realitzat una 
important feina de regularització i de rectificació de l’inventari des de l’any 
2010 fins al 2012. I per tant en aquell moment proposàvem la rectificació fins 
al 31 de desembre de 2012. 
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Vam comentar que per posar-nos al dia ens quedava l’any 2013, per desprès 
fer el 2014, i també que probablement, abans de l’estiu d’aquest any, 
portaríem aquesta rectificació fins al 31 de desembre de 2013. És el que fem, 
proposar ara la rectificació i regularització de tot l’Inventari Municipal de l’1 
de gener de 2013 fins el 31 de desembre de 2013, amb la qual cosa complim 
amb el què vam dir i estem ara absolutament al dia, tal i com marca la Llei, 
que any rere any hem de fer aquesta aprovació. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Punt cinquè.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 23/2014 
per crèdit extraordinari i suplement de crèdit, finançats amb càrrec a 
romanent de tresoreria i baixes per anul·lació de despeses. 
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Aprovar expedient de 
modificació de crèdits 
núm. 23/2014. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vista la memòria justificativa de la petició de modificació de crèdit, presentada pels 
Departaments d’Informàtica i Política Territorial, per suplement de crèdit amb càrrec 
al romanent de tresoreria, amb motiu de l’adquisició d’una copiadora-scanner, per 
import de 18.876 euros. 
 
Vistes les propostes de modificació de crèdits del Departament de Manteniment i 
Serveis per crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat amb càrrec a romanent 
de tresoreria i baixes per anul·lació de despeses, motivades per la instal·lació de 
plaques tèrmiques a les Escoles Bressol Municipals; per la renovació del terra de 
l’interior del Mercat Marsans; i per l’adaptació i posada en marxa de la instal·lació 
fotovoltaica de dos edificis públics, per un import total de 53.700 euros. 
 
Vista la petició de modificació de crèdits per crèdit extraordinari amb càrrec al 
romanent de tresoreria del Departament de Política Territorial, per fer front al 
pagament pendent dels treballs de construcció del viaducte a la A-2, per un import de 
300.000 euros. 
 
Vista la sol·licitud de modificació de crèdits del Departament d’Educació per crèdit 
extraordinari amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, amb motiu de 
l’adquisició de productes farmacèutics per a l’Escola d’Educació Especial Virolai, per 
un import de 1.000 euros. 
 
Vista la proposta de modificació de crèdits per crèdit extraordinari amb càrrec a 
baixes per anul·lació de despeses del Departament de Contractació, motivada per 
l’adquisició de vestuari per al Departament de l’Arxiu Municipal, per un import de 400 
euros. 
 
Vistes les peticions de modificació de crèdits per suplement amb càrrec al romanent 
de tresoreria del Departament de Patrimoni, motivades per fer front a les despeses 
derivades de l’increment de la renda de l’arrendament del local del C/Sant Geroni, 41; 
i de la presentació de l’oposició contra la sol·licitud de marca comunitària MAGINETV, 
per un import total de 981,23 euros. 
 
Vista la sol·licitud de modificació de crèdits per suplement de crèdit amb càrrec a 
romanent de tresoreria del Departament de Joventut, motivada per fer front a les 
despeses extraordinàries de la prestació del servei de Punts de Voluntaris, per un 
import de 2.776,52 euros. 
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Vista la memòria justificativa de la petició de modificació de crèdit, presentada pel 
Departament d’Esports, per crèdit extraordinari amb càrrec al romanent de 
tresoreria, per l’elaboració de l’estudi d’un nou model de gestió del sistema esportiu 
de Cornellà de Llobregat, per import de 44.770 euros. 
 
Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i els articles 35, 
36 i 37 del RD 500/1990, de 20 d’abril. 
 
Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’any 
2014. 
 
Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
El Ponent de l’Àrea d’Economia i Interior, de conformitat amb el que estableix l’article 
16.1.a) de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’any 2014, i vist el dictamen 
favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 23/2014 per crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit finançat amb càrrec a romanent de tresoreria i 
baixes per anul·lació de despeses que es proposa, segons el següent detall i resum per 
capítols: 
 
MODIFICACIONS PER CREDIT EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT AMB CÀRREC AL ROMANENT DE TRESORERIA 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
 Consignació Consignació 
Partida Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0006.920B0.6260001 INVERSIONS EN EQUIPS INFORMATIVS (HARDWARE) 56.555,00 18.876,00 0,00 75.431,00 
0112.321B0.6320000 INSTAL.LACIONS ESCOLES 21.000,00 13.000,00 0,00 34.000,00 
0113.431B1.6320001 RENOVACIO TERRA INTERIOR MERCAT MARSANS 0,00 30.000,00 0,00 30.000,00 
0551.459A0.7800000 TRANSF.CAP.J.C.PLANA GALET/CONV.Mº. FTO-

VIADUCTE A-2 0,00 300.000,00 0,00 300.000,00 
0781.330A1.2260400 REGISTRE DE PATENTS I MARQUES/PATRIMONI 1.487,00 762,80 0,00 2.249,80 
0781.924B0.2020000 ARRENDAMENTS AREA CULTURA/PATRIMONI 33.816,00 218,43 0,00 34.034,43 
0881.339J0.2279900 C.P.S./PUNTS VOLUNTARIS 31.365,00 2.776,52 0,00 34.141,52 
1001.341G0.2270600 ESTUDI SISTEMA ESPORTIU 0,00 44.770,00 0,00 44.770,00 
 
 TOTAL DESPESES  410.403,75 0,00 
 
 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
 
 Previsió Previsió 
Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0770.87000 ROMANENT TRESORERIA DESPESES GENERALS 11.611.922,37 110.403,75 0,00 11.722.326,12 
0770.87010 ROMANENT TRESORERIA DESP. FINANÇ. AFECTAT 557.715,46 300.000,00 0,00 857.715,46 
 
 TOTAL INGRESSOS  410.403,75 0,00 
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MODIFICACIONS PER SUPLEMENT DE CRÈDIT AMB CÀRREC A BAIXES PER ANUL.LACIÓ DE DESPESES 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
 Consignació Consignació 
Partida Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0112.171D0.2279900 C.P.S./CONS. JARDINS I ZONES VERDES 1.911.748,00 0,00 10.700,00 1.901.048,00 
0112.933B1.6320000 INSTAL.LACIONS EDIFICIS PÚBLICS 18.415,00 10.700,00 0,00 29.115,00 
0663.325D0.2210601 PRODUCTES FARMACEUTICS/E.E.E. VIROLAI 0,00 1.000,00 0,00 1.000,00 
0663.325D0.2269902 DESPESES DIVERSES/ESC.EDUC.ESPECIAL VIROLAI 4.681,00 0,00 1.000,00 3.681,00 
0778.920F0.2210401 VESTUARI/ARXIU 0,00 400,00 0,00 400,00 
0778.920L1.2130000 MANTENIMENT MAQUINES ESCRIURE 2.300,00 0,00 400,00 1.900,00 
 
 TOTAL DESPESES  12.100,00 12.100,00 

 
 
Resum per Capítols 
 
Estat de Despeses 
 Altes Baixes 
 
Cap. II.- Desp. corrents béns i serveis ........................  49.927,75 12.100,00 
Cap. VI.- Inversions reals ............................................  72.576,00 0,00 
Cap. VII.- Transferències de capital .............................  300.000,00 0,00 
 
  TOTAL ..........................................................  422.503,75 12.100,00 
 
 
Estat d’Ingressos 
 Altes Baixes 
 
Cap. VIII.- Actius Financers ...........................................  410.403,75 0,00 
 
  TOTAL ..........................................................  410.403,75 0,00 
 
 
 
Segon.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts en l’article 169 del 
Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini d’exposició pública no hi 
ha reclamació contra el mateix. 
 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
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Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
En aquest cas hi ha 410.403,75 euros de modificació de crèdit amb càrrec a 
romanent de tresoreria. La partida més important, tal i com vaig explicar a la 
Comissió Informativa, és una de 300.000 euros que ens ha vingut en nom de 
la Generalitat, del Fons de Liquiditat, que significa que aquests 300.000 euros 
són part del deute que encara estava pendent en el tema del viaducte, el que 
està al costat de l’Espanyol. 
 
Nosaltres aquí fem una mica de mitjancers, perquè el Ministeri és el que ha de 
pagar a la Generalitat i la Generalitat a l’Ajuntament, l’Ajuntament a la Junta i 
la Junta pagarà a l’empresa que va fer les obres, però la Generalitat no ens ha 
pogut pagar, i en tot cas aquesta quantitat ve del Fons de Liquiditat. 
 
Dir que encara queden 300.000 euros que han arribat precisament avui i 
haurem de fer la modificació de crèdit -ja ho avanço- al Ple de setembre, per 
poder també pagar aquesta quantitat o passar-la a la Junta i que la Junta 
pagui a l’empresa. 
 
Les altres modificacions de crèdit són, 30.000 euros per renovar el terra del 
Mercat Marsans, 18.000 euros d’inversions perquè s’ha espatllat el plotter 
que hi ha a Urbanisme i s’ha de comprar. I 44.000 euros per fer un estudi 
sobre la nova organització esportiva de les entitats i de les escoles d’aquesta 
ciutat. 
 
En tot cas, d’ aquests 410.403,75 euros, només van a romanent de tresoreria 
110 perquè els 300.000 -com he explicat- és a romanent de tresoreria però és 
una despesa amb finançament afectat estar afectat vol dir que l’hem de 
pagar, hem d’utilitzar aquests diners senzillament per pagar a la Junta. 
 
I a banda d’això, hi ha una quantitat molt petitona de 12.000 euros entre 
partides, les modificacions de crèdit que fan els departaments entre partides 
per adequar les despeses al pressupost que tenen. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
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Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
 
 
 
Punt sisè.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 1/2014 de 
l’Institut Municipal de Radiodifusió de Cornellà, per suplement de crèdit 
amb càrrec a romanent de tresoreria. 

Aprovar expedient de 
modificació de crèdits 
núm. 1/2014, Institut 
Municipal Radiodifusió. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist que el Consell Rector de l’Institut Municipal de Radiodifusió de Cornellà, en sessió 
celebrada el 13 de maig d’enguany, acorda proposar a l’Alcalde-President de 
l’Ajuntament la incorporació al pressupost de part del Romanent de Tresoreria 
existent a 31 de desembre de 2013, per un import de 6.502,70 euros. 
 
Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals i els articles 35, 36 i 
37 del RD 500/1990, de 20 d’abril. 
 



 16

 
Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’exercici 
2014. 
 
Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
El Ponent de l’Àrea d’Economia i Interior, de conformitat amb el que estableix l’article 
16.1.a) de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’any 2014, i vist el dictamen 
favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
Únic.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 1/2014, de l’Institut Municipal de 
Radiodifusió de Cornellà, per suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria que es proposa, segons el següent detall i resum per capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
 Consignació Consignació 
Partida Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
28.491A0.2260000   DESPESES DIVERSES 9.084,00 6.502,70 0,00 15.586,70 
 
 TOTAL  6.502,70 0,00 
 
 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
 
 Previsió Previsió 
Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
28.87000 ROMANENT TRESORERIA DESP. GRALS. 0,00 6.502,70 0,00 6.502,70 
 
 TOTAL  6.502,70 0,00 

 
 
 
Resum per Capítols 
 
Capítol/ Despeses Altes Baixes 
 
 II.- Despeses bens corrents .....................................  6.502,70 0,00 
 
 TOTAL ...............................................................  6.502,70 0,00 
 
 
Capítol/ Ingressos Altes Baixes 
 
 VIII.- Actius financers ................................................  6.502,70 0,00 
 
 TOTAL ...............................................................  6.502,70 0,00 
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Segon.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts en l’article 169 del 
Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini d’exposició pública no hi 
ha reclamació contra el mateix. 
 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
També és una modificació de crèdit, en aquest cas de la Ràdio. Ha d’anar 
separat i va en relació a un pla que es va fer de pagament a la Societat 
General d’Autors, perquè demanaven una quantitat de diners que s’havien de 
pagar. I al final ens vam posar d’acord amb ells, es va fer un pla de pagament i 
queda pendent la última factura d’aquest pla de pagament que són 6.000 
euros aproximadament. El que fem és això, posar els diners per fer aquest 
pagament de la última factura. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Només preguntar per aquest acord al que es va arribar amb l’SGAE, de quina 
data era, perquè, clar, si és un acord que ja es va fer no entenem que hagin 
contínues modificacions de crèdit per arribar al pagament. És a dir, podia 
haver-se previst al pressupost inicial i no seria ara necessària la modificació de 
crèdit. Únicament això. 
 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
Si haguéssim sabut la quantitat fixa l’haguéssim pogut posar. Però com 
sabíem que era una quantitat però no sabíem quina era, fins que no l’hem 
sabut no l’hem pogut posar. 
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Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Es podria haver fet una previsió donat que les altres, crec recordar que han 
sigut aproximades a aquesta mateixa quantitat, es podria haver fet una 
previsió. Únicament això. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
 
 
 
Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde per proposar als assistents fer 
el debat conjunt dels punts 7, 8, 9 i 10 de l’Ordre del Dia. 
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Punt setè.- Declarar d’interès especial per concórrer circumstàncies socials, 
les obres de substitució de paviment de terrassa del Centre Residencial 
d’Acció Educativa Crae Calamot, a la finca de la Plaça de Vic, núm. 24-26, i 
concedir una bonificació del 95% de la quota de l’I.C.I.O. que resulti de la 
corresponent autoliquidació. 

Declarar interès especial 
obres al Centre Residencial 
d’Acció Educativa Crae- 
Calamot. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist l’escrit de data 7 de juliol de 2014 presentat per l’administrador del centre de la 
Generalitat de Catalunya - Departament de Benestar i Família, Centre Residencial 
d’Acció Educativa Crae Calamot, amb registre d’entrada a l’Ajuntament número 
21103 de 7 de juliol de 2014, sol·licitant la declaració d’interès especial o utilitat 
municipal les obres de substitució de paviment de terrassa, a la finca de la Plaça de 
Vic núm. 24-26. i subsegüent concessió de la màxima bonificació a les liquidacions 
corresponents. 
 
Vist l’informe de data 7 de juliol de 2014 emès per la Cap Jurídic i Administratiu 
d’Acció Territorial i Habitatge. 
 
Atès que l’article 4.3 de l’Ordenança Fiscal número 5 reguladora de l’Impost sobre 
Construccions, Instal·lacions i Obres, recull la possibilitat d’atorgar una bonificació del 
95% de la quota d’aquest Impost, a les construccions, instal·lacions i obres declarades 
d’interès especial o utilitat municipal per concórrer circumstàncies socials, culturals, 
històric-artístiques o de foment de l’ocupació. 
 
Atès que aquesta declaració correspon al Ple de l’Ajuntament d’acord amb l’article 
esmentat i amb l’article 103.2.a) del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals, i que l’haurà de sol·licitar el subjecte passiu. 
 
Atès que per tot l’exposat, en el present cas, es considera que en particular concorren 
circumstàncies socials. 
 
El sotasignat, Tinent d’Alcalde d’Economia i Interior, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Declarar d’interès especial per concórrer circumstàncies socials, les obres de 
substitució de paviment de terrassa del Centre Residencial d’Acció Educativa Crae 
Calamot, a la finca de la Plaça de Vic núm. 24-26. 
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Segon.- Concedir una bonificació del 95% de la quota de l’Impost sobre Construccions, 
Instal·lacions i Obres que resulti de l’autoliquidació que practiqui el subjecte passiu 
Generalitat de Catalunya- Dep. De Benestar i Família en relació a l’expedient d’obres 
menors núm. 164/2014. 
 
Tercer.- Notificar el present acord a la Generalitat de Catalunya – Departament de 
Benestar i Família, i al departament d’Acció Territorial i Habitatge. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Els punts 7, 8, 9 i 10, són obres que farà la Generalitat a la ciutat de Cornella, 
al Centre Residencial d’Acció Educativa, a l’Institut Joan Miró, a l’escola Sant 
Ildefons i a l’escola Els Pins. 
 
La Generalitat demana la bonificació del 95% de la quota de l’Impost d’Obres i 
la proposta seria que tinguin aquesta bonificació. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
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Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Punt vuitè.- Declarar d’interès especial per concórrer circumstàncies socials, 
les obres d’adequació d’espais de l’Institut Joan Miró, a la finca de l’Av. 
Verge de Montserrat, s/núm., i concedir una bonificació del 95% de la quota 
de l’I.C.I.O. que resulti de la corresponent autoliquidació. 

Declarar interès especial 
obres a l’Institut Joan Miró. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist l’escrit de data 9 de juny de 2014 presentat pel director dels Serveis Territorials al 
Baix Llobregat, senyor Josep M. Pérez Rodríguez, amb registre d’entrada a 
l’Ajuntament número 18800 de 16 de juny de 2014, sol·licitant la declaració d’interès 
especial o utilitat municipal les obres d’adequació d’espais de l’Institut Joan Miró, a la 
finca de l’Av. Verge de Montserrat sense núm. i subsegüent concessió de la màxima 
bonificació a les liquidacions corresponents. 
 
Vist l’informe de data 15 de juliol de 2014 emès per la Cap Jurídic i Administratiu 
d’Acció Territorial i Habitatge. 
 
Atès que l’article 4.3 de l’Ordenança Fiscal número 5 reguladora de l’Impost sobre 
Construccions, Instal·lacions i Obres, recull la possibilitat d’atorgar una bonificació del 
95% de la quota d’aquest Impost, a les construccions, instal·lacions i obres declarades 
d’interès especial o utilitat municipal per concórrer circumstàncies socials, culturals, 
històric-artístiques o de foment de l’ocupació. 
 
Atès que aquesta declaració correspon al Ple de l’Ajuntament d’acord amb l’article 
esmentat i amb l’article 103.2.a) del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals, i que l’haurà de sol·licitar el subjecte passiu. 
 
Atès que per tot l’exposat, en el present cas, es considera que en particular concorren 
circumstàncies socials. 
 
El sotasignat, Tinent d’Alcalde d’Economia i Interior, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 
Primer.- Declarar d’interès especial per concórrer circumstàncies socials, les obres 
d’adequació d’espais de l’Institut Joan Miró, a la finca de l’Av. Verge de Montserrat, 
sense núm.  
 
Segon.- Concedir una bonificació del 95% de la quota de l’Impost sobre Construccions, 
Instal·lacions i Obres que resulti de l’autoliquidació que practiqui el subjecte passiu 
Generalitat de Catalunya - Departament d’Ensenyament- Serveis Territorials al Baix 
Llobregat en relació a l’expedient d’obres menors núm. 201/2014. 
 
Tercer.- Notificar el present acord a la Generalitat de Catalunya – Departament 
d’Ensenyament- i al departament d’Acció Territorial i Habitatge. 
 

... 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
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Punt novè.-Declarar d’interès especial per concórrer circumstàncies socials, 
les obres de substitució de fusteries interiors i exteriors de l’Escola Sant 
Ildefons, a la finca de l’Av. Sant Ildefons, núm. 24, i concedir una bonificació 
del 95% de la quota de l’I.C.I.O. que resulti de la corresponent 
autoliquidació. 

Declarar interès especial 
obres a l’Escola Sant  
Ildefons. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist l’escrit de data 18 de juny de 2014 presentat pel director dels Serveis Territorials 
al Baix Llobregat, senyor Josep M. Pérez Rodríguez, amb registre d’entrada a 
l’Ajuntament número 19655 de 23 de juny de 2014, sol·licitant la declaració d’interès 
especial o utilitat municipal les obres de substitució fusteries interiors i exteriors de 
l’Escola Sant Ildefons, a la finca de l’Av. Sant Ildefons núm.24 i subsegüent concessió 
de la màxima bonificació a les liquidacions corresponents. 
 
Vist l’informe de data 15 de juliol de 2014 emès per la Cap Jurídic i Administratiu 
d’Acció Territorial i Habitatge. 
 
Atès que l’article 4.3 de l’Ordenança Fiscal número 5 reguladora de l’Impost sobre 
Construccions, Instal·lacions i Obres, recull la possibilitat d’atorgar una bonificació del 
95% de la quota d’aquest Impost, a les construccions, instal·lacions i obres declarades 
d’interès especial o utilitat municipal per concórrer circumstàncies socials, culturals, 
històric-artístiques o de foment de l’ocupació. 
 
Atès que aquesta declaració correspon al Ple de l’Ajuntament d’acord amb l’article 
esmentat i amb l’article 103.2.a) del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals, i que l’haurà de sol·licitar el subjecte passiu. 
 
Atès que per tot l’exposat, en el present cas, es considera que en particular 
concorren circumstàncies socials. 
 
El sotasignat, Tinent d’Alcalde d’Economia i Interior, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Declarar d’interès especial per concórrer circumstàncies socials, les obres de 
substitució fusteries interiors i exteriors de l’Escola Sant Ildefons, a la finca de l’Av. 
Sant Ildefons núm. 24. 
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Segon.- Concedir una bonificació del 95% de la quota de l’Impost sobre 
Construccions, Instal·lacions i Obres que resulti de l’autoliquidació que practiqui el 
subjecte passiu Generalitat de Catalunya - Departament d’Ensenyament- Serveis 
Territorials al Baix Llobregat en relació a l’expedient d’obres menors núm. 218/2014. 
 
Tercer.- Notificar el present acord a la Generalitat de Catalunya – Departament 
d’Ensenyament- i al departament d’Acció Territorial i Habitatge. 
 

... 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Punt desè.- Declarar d’interès especial per concórrer circumstàncies socials, 
les obres de reparació estructural sota forjat sanitari de l’Escola Els Pins, a la 
finca del carrer Pius XII, núm. 17-19, i concedir una bonificació del 95% de la 
quota de l’I.C.I.O. que resulti de la corresponent autoliquidació. 
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Declarar interès especial 
obres a l’Escola Els Pins 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist l’escrit de data 18 de juny de 2014 presentat pel director dels Serveis Territorials 
al Baix Llobregat, senyor Josep M. Pérez Rodríguez, amb registre d’entrada a 
l’Ajuntament número 19656 de 23 de juny de 2014, sol·licitant la declaració d’interès 
especial o utilitat municipal les obres de reparació estructural sota forjat sanitari de 
l’Escola Els Pins, a la finca del carrer Pius XII núm.17-19 i subsegüent concessió de la 
màxima bonificació a les liquidacions corresponents. 
 
Vist l’informe de data 15 de juliol de 2014 emès per la Cap Jurídic i Administratiu 
d’Acció Territorial i Habitatge. 
 
Atès que l’article 4.3 de l’Ordenança Fiscal número 5 reguladora de l’Impost sobre 
Construccions, Instal·lacions i Obres, recull la possibilitat d’atorgar una bonificació del 
95% de la quota d’aquest Impost, a les construccions, instal·lacions i obres declarades 
d’interès especial o utilitat municipal per concórrer circumstàncies socials, culturals, 
històric-artístiques o de foment de l’ocupació. 
 
Atès que aquesta declaració correspon al Ple de l’Ajuntament d’acord amb l’article 
esmentat i amb l’article 103.2.a) del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals, i que l’haurà de sol·licitar el subjecte passiu. 
 
Atès que per tot l’exposat, en el present cas, es considera que en particular concorren 
circumstàncies socials. 
 
El sotasignat, Tinent d’Alcalde d’Economia i Interior, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Declarar d’interès especial per concórrer circumstàncies socials, les obres de 
reparació estructural sota forjat sanitari de l’Escola Els Pins, a la finca del carrer Pius 
XII, núm. 17-19. 
 
Segon.- Concedir una bonificació del 95% de la quota de l’Impost sobre Construccions, 
Instal·lacions i Obres que resulti de l’autoliquidació que practiqui el subjecte passiu 
Generalitat de Catalunya - Departament d’Ensenyament- Serveis Territorials al Baix 
Llobregat en relació a l’expedient d’obres menors núm. 219/2014. 
 
Tercer.- Notificar el present acord a la Generalitat de Catalunya – Departament 
d’Ensenyament- i al departament d’Acció Territorial i Habitatge. 
 

... 
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VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE POLÍTICA TERRITORIAL I 
SEGURETAT  
 
 
Punt onzè.- Aprovar definitivament el projecte d’expropiació pel 
procediment de taxació conjunta de 2 finques situades en el carrer Silici. 

Aprovar definitivament 
projecte expropiació taxa- 
ció conjunta 2 finques al 
carrer Silici. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist l'expedient instruït per a l’expropiació pel procediment de taxació conjunta de 2 
finques situades en el carrer Silici de Cornellà de Llobregat, redactat per l’arquitecte 
José Antonio Marin Sánchez, Gerent de Desenvolupament urbà i planejament de 
l’Empresa Municipal de Promoció Social, Urbana i Econòmica de Cornellà, S.A., 
PROCORNELLÀ. 
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Vist que el Ple municipal, en sessió del passat 28 d’abril de 2014, va aprovar 
inicialment l’esmentat expedient d’expropiació pel procediment de taxació conjunta, i 
va sotmetre l’acord a informació pública per període d’un mes, mitjançant la inserció 
d’edictes al Butlletí Oficial de la Província del 19 de maig de 2014; en el Periódico de 
Catalunya del 12 de maig de 2014; en el tauler d’anuncis entre els dies 9 de maig de 
2014 al 10 de juny de 2014, i a la web municipal entre els dies 8 de maig del 2014 al 8 
de juny del 2014, i va notificar individualment o mitjançant publicitat edictal l’anterior 
acord a les persones interessades, donant trasllat als expropiats el full de valoració 
corresponent. Concretament, en el cas de l’expropiada SILCHACRI, SL, la notificació de 
l’acord i trasllat del full d’apreuament, i la comunicació als interessats Srs. Genís 
Marfà Pons i Josep Maria Mercader Miró, s’ha tingut que fer a través d’edictes 
donada la impossible notificació al domicili personal dels mateixos. 
 
Vist que durant el període d’informació pública, segons consta també a l’informe 
emès per la Cap de l’Oficina d’Atenció al Ciutadà, s’han rebut dues al·legacions; una 
del Real Canal de La Infanta Doña Luisa Carlota de Borbon (RGE 15119, de data 22 de 
maig de 2014), en la seva condició de propietària de la finca 2 (E), inclosa en 
l’expedient d’expropiació; i una altra presentada per l’advocat Sr. Francisco Marfà 
Badaroux, en representació del senyor Genís Marfà Pons (RGE 18203, de 10 de juny 
de 2014).  
 
Val a dir, com a premissa i sense perjudici de l’anàlisi que d’aquesta segona al·legació 
ha fet el redactor del projecte, que el Sr. Marfà, reuneix la condició d’interessat pel fet 
que en el seu moment va interposar i seguir el procediment contenciós administratiu 
58/2010 davant la secció tercera de la Sala contenciosa administrativa del Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya, però aquesta condició es limita a tenir-ne 
coneixement de la iniciació de l’expedient als efectes de compliment de la sentència 
recaiguda en aquell procés. Però no reuneix ni condició de propietari ni per tant, 
d’expropiat en aquest expedient als efectes de l’article 113 del TRLUC, ni pot, en 
conseqüència, formular el seu propi full d’apreuament, doncs l’article 211.2 del RLU 
preveu aquest supòsit només pels titulars de béns i drets: “En el tràmit d'audiència 
previst en l'article 113.a) de la Llei d'urbanisme, les persones titulars de béns i drets 
afectats poden formular el seu propi full d'apreuament, als efectes de la seva 
consideració en l'aprovació definitiva del projecte així com, si s'escau, per part del 
Jurat d'Expropiació de Catalunya.” 
 
Tot i aquesta consideració formal, les anteriors al·legacions es van traslladar i han 
estat informades pels redactors del projecte amb el resultat que consta a l’expedient i 
que ha analitzat la Directora d’Acció Territorial i Habitatge en l’informe de 14 de juliol 
de 2014. 
 
Vist que en data 10 de juliol de 2014 (RGE 21685) ha tingut entrada l’informe 
d’al·legacions emès pel Gerent de desenvolupament urbà i planejament de l’Empresa 
Municipal de Promoció Social, Urbana i Econòmica de Cornellà, S.A., PROCORNELLÀ, 
juntament amb un nou document text refós del projecte d’expropiació datat a juliol 
de 2014, que incorpora correccions d’errades i al·legacions estimades. 
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Vist, en relació a les mateixes i al nou document tècnic, l’informe de la Directora 
d’Acció Territorial i Habitatge, de data 14 de juliol de 2014 que es transcriu en la seva 
part necessària: 
 
“2. Durant el període d’informació pública s’han rebut dues al·legacions: una 
presentada per l’advocat Josep Boter Buch, en representació del Real Canal de La 
Infanta Doña Luisa Carlota de Borbon, com a propietària d’una finca inclosa a 
l’expedient d’expropiació; i altre presentada per l’advocat Francisco Marfà 
Bardaroux, en representació del senyor Genís Marfà Pons, que d’acord a la 
informació registral que consta a l’expedient d’expropiació, no es troba afectat pel 
citat expedient, tot i la notificació que se l’ha fet com a recurrent del planejament 
vigent davant al Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, la resolució del qual es la 
que ha motivat l’expedient d’expropiació en tràmit. 
 
3. En relació a l’al·legació del senyor Josep Boter Buch (Real Canal de La Infanta), per 
la que demana que se’ls expropien la totalitat dels sòls ocupat per la sèquia de la 
Feixa Llarga a l’àmbit de l'illa delimitada per l’avinguda del Maresme, carrer Silici, 
Ctra. del Mig i 2on Cinturó, l’informe del tècnic redactor del projecte d’expropiació, 
proposa acceptar-la, ja que tots els sòls ocupats per el canal a l’àmbit de l’illa, s’han 
d’obtenir per expropiació per no ser susceptibles d’aprofitament privat. Per tant es 
proposa acceptar l’al·legació, es a dir  la superfície de la finca a expropiar al canal de 
la Infanta es de 1.180,63 m2. 
 
4. En relació a l’al·legació presentada pel senyor Francisco Marfá Bardaroux, en 
representació del senyor Genís Marfà Pons, que demanen que en relació a la finca B 
de l’expedient d’expropiació, es mantingui la valoració que s’havia pactat en el seu 
dia entre la propietat i el tècnic redactor del projecte d’expropiació, quan ells eren els 
propietaris registrals de la citada finca tal com s’ha especificat, aquesta al·legació no 
s’ha de prendre en consideració, ja que actualment, en relació a la finca B, el senyor 
Genís Marfà Pons no te la consideració d’expropiat. 
 
Amb tot i això, el tècnic redactor de l’expedient d’expropiació, informa l’al·legació, tot 
recordant que la taxació realitzada en el mes d’abril de 2013 no podia ser utilitzada 
en el moment de l’inicií de l’expedient de taxació conjunta (març 2014), degut el 
temps transcorregut (art. 62 l’ordre ECO/805/2003 sobre normes de valoració i bens 
immobles: els informes caduquen als sis mesos) i a causa del descens acusat dels 
preus del sector immobiliari; i a l’hora es ratifica, prèvia justificació, en els paràmetres 
utilitzats per la determinació del just-i-preu; valor de venda de l’ús industrial 
(Vv:965,75€/m2) i el valor de construcció de l’ús industrial considerat (Vc: 
560,78€/m2). I en relació als costos de la urbanització imputables, tot i que te raó, 
que l’actualització ha de referir-se a febrer de 2014, i el projecte d’expropiació 
estableix la metodologia per l’actualització del IPC, la seva proposta no està bé 
calculada. 
 
No obstant s’ha pogut comprovar a l’expedient, aprovat inicialment, l’existència 
d’errors en el càlcul del període a actualitzar per l’actualització del IPC i que l’índex de 
la TLR (Taxa lliure de risc), ha de ser el valor establert pel Banc d’Espanya per el mes 
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de febrer de 2014, per tant, proposa corregir l’error i actualitzar el cost de la 
urbanització imputable a 23,66€/m2 (en lloc dels 24€/m2 que figurava a l’expedient 
aprovat), i modificar el coeficient TLR per tal d’establir-lo en 2,222% (en lloc del 
2,427% de l’expedient) corresponent al valor establert pel Banc d’Espanya per el mes 
de febrer de 2014. 
 
5. L’expedient de text refós d’expropiació, incorpora els ajusts següents: a) S’amplia la 
superfície a expropiar al Canal de la Infanta en 480 m2, i per tant la superfície a 
expropiar es de 1.180,63 m2.; b) Per el càlcul de la valoració del sòl en situació 
urbanitzat no edificat, es modifiquen els següents paràmetres: la determinació de les 
càrregues urbanístiques queda establerta en 23,66€/m2, i la taxa lliure de risc (TLR), 
ha quedat establerta en 2,222€. Aquestos ajustos, impliquen una actualització de la 
taxació del sòl per incorporar correctament el nou TRL i les càrregues urbanístiques 
deduïbles.  
 
Això implica modificar les fulles d’apreuament de les finques, que queden de la 
següent manera: 
 
 FINCA NÚM 1 (B), propietat de Silchacri, SL: 2.873.416,63€ (inclòs el premi 

d’afecció), com a conseqüència dels ajustos realitzats en els costos de la 
urbanització imputables per correccions en el càlcul del període d’actualització i de 
l’índex de la TR. 

 
 FINCA NÚM 2 (E), propietat de la Comunidad de Regantes del Canal de la Infanta: 

299.522,25€ (inclòs el premi d’afecció), com a conseqüència de l’ampliació de la 
superfície d’expropiació i els ajustos realitzats en els costos de la urbanització 
imputables.  

 
6. D’acord a les fulles d’apreuament, corregides, la valoració conjunta resultant “preu 
just” + premi d’afecció es de 3.172.938,88 
 
Els ajustos introduïts a l’expedient d’expropiació, no modifiquen l’objecte de 
l’expedient: expropiació per motius urbanístiques, en compliment de sentència, i per 
tant no es fa necessària una segona aprovació.  L’expedient de Text Refós del projecte 
d’Expropiació, redactat pe l’arquitecte José Antonio Marin Sanchez, de Procornellà, 
d’acord al contingut de l’article 211 del Decret 305/2006, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei d’Urbanisme, està complet i per tant es pot procedir a 
l’aprovació definitiva, tal i com estableix l’article 113 del Decret Legislatiu 1/2010, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei d’Urbanisme.” 
 
Vist que les expropiacions per raons urbanístiques venen regulades per l’article 110 
del text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (DL 1/2010, de 3 d’agost) i 208 del 
Reglament; que l’article 113 del mateix TRLUC i 210.1 del RLU preveuen la possibilitat 
de triar que aquestes expropiacions es puguin dur a terme de manera individual o per 
mitjà del procediment de taxació conjunta. Aquest darrer supòsit, que és el que s’ha 
optat en el present expedient, implica que la tramitació de l’expedient de totes les 
finques afectades per l’actuació s’efectua en un únic expedient, seguint la tramitació 
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senyalada als articles 113 del TRLUC i 211 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel 
qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme. 
 
Vist que d’acord amb el procediment establert a l’article 113 de la Llei, un  cop 
aprovat inicialment el projecte s’ha de sotmetre a informació pública per termini d’un 
mes i notificar-lo de manera individual als interessats perquè puguin formular 
al·legacions; que una vegada aprovat definitivament, la notificació ha d’advertir les 
persones interessades que la manca de pronunciament en el termini dels vint dies 
següents es considera com una acceptació de la valoració fixada, cas en què s’entén 
que l’apreuament ha estat definitivament determinat; que l’aprovació definitiva del 
projecte de taxació conjunta implicarà la declaració d’urgència de l’ocupació dels 
béns o drets afectats i que, en conseqüència, el pagament o el dipòsit de l’import de 
la valoració establerta pel projecte de taxació conjunta, habilita per procedir a ocupar 
la finca.  
 
Vist l’informe de la Cap Jurídic i Administratiu d’Acció Territorial i Habitatge de data 
15 de juliol de 2014, obrant a l’expedient. 
 
Vistos els articles 22 i 47 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del 
Règim Local, i els articles 52 i 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, relatius a les 
competències atribuïdes al Ple de la Corporació Local. 
 
Per tot això el President de la Comissió Informativa de Política  Territorial i Seguretat, 
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Estimar l’al·legació presentada pel Real Canal de La Infanta Doña Luisa 
Carlota de Borbon (RGE 15119, de data 22 de maig de 2014) en el sentit recollit a la 
part expositiva d’aquesta resolució. 
 
Segon.- Inadmetre la valoració presentada per l’advocat Sr. Francisco Marfà 
Badaroux, en representació del senyor Genís Marfà Pons (RGE 18203, de 10 de juny 
de 2014), per no reunir la condició de titular de béns ni drets a l’empara dels articles 
113 del Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (Decret legislatiu 1/2010) i 
article 211.2 del seu Reglament (Decret 305/2006), sense perjudici de les 
incorporacions d’ofici que s’han fet en el projecte al respecte de les errades posades 
de manifest pel mateix en el seu escrit. 
 
Tercer.- Aprovar definitivament el projecte d’expropiació pel procediment de taxació 
conjunta de 2 finques situades en el carrer Silici de Cornellà de Llobregat, redactat per 
l’arquitecte José Antonio Marin Sánchez, Gerent de Desenvolupament urbà i 
planejament de l’Empresa Municipal de Promoció Social, Urbana i Econòmica de 
Cornellà, S.A., PROCORNELLÀ, segons document text refós datat al mes de juliol de 
2013, que incorpora correccions d’errades i al·legacions estimades; juntament amb 
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els nous fulls de valoració com a conseqüència d’aquestes, que queden del següent 
tenor: 
 
 FINCA NÚM 1 (B), propietat de Silchacri, SL: 2.873.416,63€ (inclòs el premi 

d’afecció), com a conseqüència dels ajustos realitzats en els costos de la 
urbanització imputables per correccions en el càlcul del període d’actualització i de 
l’índex de la TR. 

 
 FINCA NÚM 2 (E), propietat de la Comunidad de Regantes del Canal de la Infanta: 

299.522,25€ (inclòs el premi d’afecció), com a conseqüència de l’ampliació de la 
superfície d’expropiació i els ajustos realitzats en els costos de la urbanització 
imputables. 

 
Quart.- Notificar individualment les persones titulars de béns i drets afectats el 
present acord i el full de valoració corresponent, advertint-les a tenor de l’article 113 
c) i e) del Text Refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya (Decret legislatiu 1/2010), 
que la manca de pronunciament en el termini dels vint dies següents es considera 
com una acceptació de la valoració fixada, cas en què s’entén que l’apreuament ha 
estat definitivament determinat, i que l’aprovació definitiva d’aquest projecte implica 
la declaració d’urgència de l’ocupació dels béns o drets afectats. 
 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la Comissió Informativa 
de Política Territorial i Seguretat  
 
És la segona vegada que aquest punt passa al Ple. Va haver una sentència 
judicial que ens obligava a expropiar aquestes finques, es va aprovar 
inicialment el projecte, ha estat en exposició pública i anem a aprovar-ho 
definitivament.  
Hi ha una finca la número 1, que és propietat de Silchacri, per valor de 
2.873.416,63 euros, i una altra és propietat de la Comunitat de Regants del 
Canal de l’Infanta, valorada en 299.522,25 euros. En total 3.172.938,88 euros, 
i és el compliment d’una sentència judicial. 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
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Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
 
 
MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
Punt dotzè.- Adequar els Ens Instrumentals vinculats i dependents d’aquest 
Ajuntament a la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i 
Sostenibilitat de l’Administració Local, classificació i establiment de les 
retribucions màximes dels seus òrgans directius. 

Adequar els Ens Instrumentals 
dependents d’aquest Ajunta- 
ment a la Llei 27/2013, LRSAL. 

DICTAMEN 
 
... 
 
La reforma introduïda en la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del 
Règim Local per la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat 
de l’Administració Local, incorpora, entre d’altres, una sèrie de determinacions que 
tenen una repercussió directa en els ens instrumentals vinculats o dependents 
d’aquest Ajuntament. En concret, la nova redacció de la seva Disposició Addicional 9ª 
estableix determinades mesures de redimensionament del sector públic local i la nova 
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redacció de la Disposició Addicional 12ª comporta la necessitat que el Ple municipal 
procedeixi a la classificació d’aquests ens instrumentals vinculats o dependents en 
tres grups, segons les seves característiques relatives a volum o xifra de negoci, 
número de treballadors, necessitat o no de finançament públic, volum d’inversió i 
característiques del sector en el qual desenvolupa la seva activitat, a efectes de: 
 
 Aplicar un número màxim de membres dels Consells d’Administració/òrgans 

rectors: 9, 12 i 15 membres. 
 
 Determinar la seva estructura organitzativa, es a dir, el número màxim i mínim de 

directius. 
 
 Establir la quantia màxima de les retribucions totals dels directius, segons límits a 

establir en LPGE, incloses les retribucions en espècie, i el percentatge màxim de 
retribucions complementàries (complement de lloc i complement variable). 

 
Amb la paral·lela necessitat de modificar, en el seu cas, si així resulta indispensable, 
els estatuts reguladors d’aquests ens instrumentals dins dels tres mesos següents a la 
comunicació de la seva classificació per part del Ple. 
 
Atès que, en conformitat amb els criteris establerts per l’article 2.1 del Real Decret 
1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament de desenvolupament 
de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d’Economia Sostenible i segons es deriva de les 
dades que consten a l’Oficina virtual per a la Coordinació financera amb les entitats 
locals del MHAP, aquestes mesures de racionalització i sostenibilitat han de ser 
implementades en aquest Ajuntament als ens instrumentals municipals vinculats i 
adscrits següents: 
 
 La societat pública de capital 100% municipal anomenada Empresa municipal de 

Promoció Social, Urbana i Econòmica de Cornellà, SA.  
 
 La societat mixta TECSALSA. 
 
 El Institut Municipal de Radiodifusió. 
 
 La Fundació Privada per a l’Atenció a Persones Dependents. 
 
 El Consorci per a la Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà de Llobregat. 
 
També haurien de ser implementades aquestes mesures respecte de la Fundació 
Privada President Samaranch, com ens instrumental que, segons consta en aquesta 
Oficina virtual, està adscrit a aquest Ajuntament, encara que en aquest cas, tot i 
haver-ne constituït  aquesta Fundació amb data 12 de desembre de 2003 mitjançant 
escriptura pública autoritzada amb el núm. de Protocol 5372 pel Notari de l’Il·lustre 
Col·legi de Notaris de Barcelona, Sr. Enrique Hernández Gajate, el cert es que mai va 
arribar a funcionar de manera efectiva, fins al punt que ni tant sols ha adaptat la seva 
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dotació econòmica al que disposa la Llei 4/2008, de 24 d’abril, per la qual s’aprova el 
Llibre Tercer del Codi Civil de Catalunya, relatiu a les Persones Jurídiques, dins del 
termini previst a la seva Disposició Transitòria 1ª, motiu pel que, en opinió d’aquest 
Ajuntament, s’hauria de procedir a la seva extinció. 
 
Atès que als efectes previstos per la Disposició Addicional Novena, punt segon, de la 
Llei 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de la 
Administració Local, de la informació que consta a l’informe de la Secretaria General 
núm. 33/2014, de 2 de juliol, i a l’informe de l’Interventor de l’Ajuntament núm. 
08/066/2014, de 30 de maig, es desprèn que cap dels ens instrumentals vinculats o 
dependents d’aquest Ajuntament, que desenvolupen activitats econòmiques, es 
troben en situació de desequilibri financer. 
 
Atès que de la informació que consta a l’informe de l’Interventor de l’Ajuntament 
núm. 08/032/2014, de 21 de febrer, es desprèn que aquest Ajuntament i els seus ens 
instrumentals vinculats o dependents no es troba en la necessitat d’adoptar cap de 
les mesures previstes als articles 53 i 193 de Text Refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals o als articles 21 i 18.5 de la Llei Orgànica 2/2012, d’Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat Financera. 
 
Atès que de la informació tramesa a aquest Ajuntament per la resta d’ens 
instrumentals municipals es desprèn que, als efectes previstos per la Disposició 
Addicional Dotzena de la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i 
Sostenibilitat de la Administració Local, els ens instrumentals vinculats o dependents 
d’aquest Ajuntament tenen les característiques següents: 
 
 EMPRESA MUNICIPAL DE PROMOCIÓ SOCIAL, URBANA I ECONÒMICA DE 

CORNELLÀ, SA. 
 

a. La Societat te, actualment, la condició d’Administració pública als efectes del 
Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals ni es troba en situació de 
desequilibri financer. 

 
b. La xifra de negocis, els resultats d’explotació i el resultat del compte de pèrdues 

i guanys de l’últim exercici han estat els següents: 
 

Exercici 
Volum/ xifra de 

negocis 
Resultat 

explotació 
Saldo Compte 

Pèrdues i Guanys 
Aprovació Compte Gral. 

2013 6.281.942,07 € 2.503,955,82 € 144.476,45 € Junta General de 28/4/2014 

 
 
c. El volum d’inversió de la societat es de 2.399,791,77 €, i les característiques del 

sector en el qual desenvolupa la seva activitat son les que figuren al escrit 
tramés pel seu Gerent d’Administració i Finances de data 7 de juliol de 2014. 

 
d. La Societat té també finançament Públic, que per l’exercici 2013 ha suposat un 

27,05 % dels seus ingressos totals, segons el detall següent: 
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- Ajuntament de Cornellà de Llobregat: 24,64 % dels seus ingressos totals. 
- Diputació de Barcelona: 1,02 % dels seus ingressos totals. 
- Generalitat de Catalunya: 1,39 % dels seus ingressos totals. 

 
e. Segons els seus estatuts, el Consell d’ Administració de la societat pot estar 

integrat per un mínim de 3 membres i un màxim de 15. Actualment esta 
conformat per 10  consellers. 

 
f. El número de treballadors a 31 de desembre de 2013 és de 106 persones, 89 de 

caràcter fix i 17 de caràcter temporal. 
 
g. La Societat ha subscrit 3 contractes d’alta direcció amb el personal de la seva 

direcció. 
 
 

 TECSALSA 
 
a. La Societat no te, actualment, la condició d’Administració pública als efectes 

del Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals, ni es troba en situació 
de desequilibri financer. 

 
b. La xifra de negocis, els resultats d’explotació i el resultat del compte de pèrdues 

i guanys de l’últim exercici han estat els següents: 
 

Exercici 
Volum/ xifra de 

negocis 
Resultat 

explotació 
Saldo Compte 

Pèrdues/Guanys 
Aprovació Compte Gral. 

2013 2.775.586,66 € 154.425.93 € 106.897,48 € Junta General de 28/4/2014 

 
 
c. El volum d’inversió de la societat es de  13.582,54 €, i les característiques del 

sector en el qual desenvolupa la seva activitat son les que figuren al escrit 
tramés pel seu Gerent de data 3 de juliol de 2014. 

 
d. La Societat té també finançament Públic, que per l’exercici 2013 ha suposat un 

75,64 % dels seus ingressos totals, segons el detall següent: 
 

- Ajuntament de Cornellà de Llobregat: 46,59 % dels seus ingressos totals. 
- Generalitat de Catalunya: 29,05 % dels seus ingressos totals. 

 
e. Segons els seus estatuts, el Consell d’ Administració de la societat pot estar 

integrat per un mínim de 3 membres i un màxim de 9. Actualment esta 
conformat per 9  consellers. 

 
f. El número de treballadors a 31 de desembre de 2013 és de 173 persones, 156 

de caràcter fix i 17 de caràcter temporal. A més, n’hi ha 46 contractes 
assistencials que no tenen caràcter laboral. 
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g. La Societat no ha subscrit cap contracte mercantil ni d’alta direcció amb el 

personal de la seva direcció , que està integrat per un Gerent vinculat 
mitjançant un contracte laboral ordinari de caràcter indefinit. 

 
 

 INSTITUT MUNICIPAL DE RADIODIFUSIÓ 
 
a. El Institut te la condició d’Administració pública als efectes del Sistema Europeu 

de Comptes Nacionals i Regionals, i no es troba en situació de desequilibri 
financer. 

 
b. La xifra de negocis, els resultats d’explotació i el resultat del compte de pèrdues 

i guanys de l’últim exercici han estat els següents:  
 

Exercici 
Volum/ xifra de 

negocis 
Resultat 

explotació 
Saldo Compte 

Pèrdues i Guanys 
Aprovació del Compte Gral. 

2013 53.389,94 € 669,89 € 669,89 € Acord Consell de 13/5/2014 

 
 
c. El volum d’inversió del Institut es de 0,00 € i les característiques del sector en el 

qual desenvolupa la seva activitat son les que figuren al escrit tramés per la 
seva Directora de data 3 de juliol de 2014. 

 
d. El Institut té també finançament públic, que per l’exercici 2013 ha suposat un 

74,77 % dels seus ingressos totals, segons el detall següent: 
 

- Ajuntament de Cornellà de Llobregat: 74,77 % dels seus ingressos totals. 
 
e. Segons els seus estatuts, el Consell Rector del Institut esta integrat per un 9 

membres, encara que actualment esta conformat per 10 consellers. 
 
f. El número de treballadors a 31 de desembre de 2013 és de 7 persones, 2 de 

caràcter fix i 5 de caràcter temporal. 
 
g. El Institut no ha subscrit cap contracte mercantil ni d’alta direcció amb el 

personal de la seva direcció, que està integrat per una Directora vinculada a 
l’Ajuntament per un nomenament de personal eventual i adscrita 
funcionalment al Institut. 

 
 
 FUNDACIÓ PRIVADA PER A L’ATENCIÓ A PERSONES DEPENDENTS. 

 
a. La Fundació no te, actualment, la condició d’Administració pública als efectes 

del Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals ni es troba en situació 
de desequilibri financer. 
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b. La xifra de negocis, els resultats d’explotació i el resultat del compte de pèrdues 

i guanys de l’últim exercici han estat els següents:  
 

Exercici 
Volum/ xifra de 

negocis 
Resultat 

explotació 
Saldo Compte 

Pèrdues i Guanys 
Aprovació del compte Gral. 

2013 4.290.732,29 € 282.307,17 € 259.302,76 € 
Acord del Patronat de 
14/3/2014 

 
 
c. El volum d’inversió de la Fundació es de 81.836,64 € i les característiques del 

sector en el qual desenvolupa la seva activitat son les que figuren al escrit 
tramés pel seu Director Gerent de data 3 de juliol de 2014. 

 
h. La Fundació té també finançament Públic, que per l’exercici 2013 ha suposat un 

11,47 % dels seus ingressos totals, segons el detall següent: 
 

- Ajuntament de Cornellà de Llobregat: 11,22 % dels seus ingressos totals. 
- Generalitat de Catalunya: 0,25 % dels seus ingressos totals.  

 
d. Segons els seus estatuts, el Patronat de la Fundació esta integrat per 4 

membres, que es el número de patrons que actualment el conformen. 
 
e. El número de treballadors a 30 de juny de 2014 és de 129 persones, 89 de 

caràcter fix i 40 de caràcter temporal. 
 
f. La Fundació ha subscrit 1 contracte d’alta direcció amb el personal de la seva 

direcció. 
 
 
 CONSORCI PER A LA PROMOCIÓ I DINAMITZACIÓ DEL COMERÇ A CORNELLÀ DE 

LLOBREGAT. 
 
a. El Consorci te la condició d’Administració pública als efectes del Sistema 

Europeu de Comptes Nacionals i Regionals i no es troba en situació de 
desequilibri financer. 

 
b. La xifra de negocis, els resultats d’explotació i el resultat del compte de pèrdues 

i guanys de l’últim exercici han estat els següents:  
 

Exercici 
Volum/ xifra de 

negocis 
Resultat 

explotació 
Saldo Compte 

Pèrdues i Guanys 
Aprovació del compte Gral. 

2013 0,00 € 29.109,97 € 29.184,69 Pendent d’aprovació 

 
 
c. El volum d’inversió del Consorci es de  0,00 € i les característiques del sector en 

el qual desenvolupa la seva activitat son les que figuren al escrit tramés per la 
seva Gerent de data 7 de juliol de 2014. 
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i. El Consorci es finança majoritàriament amb fons Públics, que per l’exercici 2013 

ha suposat un 99,98 % dels seus ingressos totals, segons el detall següent: 
 

- Ajuntament de Cornellà de Llobregat: 99,08 % dels seus ingressos totals. 
- Diputació de Barcelona: 0,90 % dels seus ingressos totals.  

 
d. Segons els seus estatuts, el Consell General del Consorci, que es el seu òrgan 

superior de Govern, esta integrat per 15 membres, que es el número de 
persones que actualment el conformen. 

 
e. El número de treballadors a 31 de desembre de 2013 és de 2 persones, 

ambdues de caràcter fix. 
 
f. La Societat ha subscrit 1 contracte d’alta direcció amb el personal de la seva 

direcció.  
 
 
Vistes les disposicions addicionals novena i dotzena de la Llei 7/85 Reguladora de les 
Bases de Règim Local, incorporades respectivament pels apartats trenta sis i trenta 
set de l’article primer de la Llei 27/2013 de Reforma i Sostenibilitat de l’Administració 
Local, així com els Informes núm. 3/2014, 14/2014 i 33/2014, de dates 4 de febrer, 31 
de març i 2 de juliol, de la Secretaria General i núm. 08/032/2014 i 08/066/2014, de 
dates 21 de febrer i 30 de maig, de l’Interventor, ambdós de l’Ajuntament, l’Alcalde 
proposa el Ple Municipal l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Donar-se per assabentats de les dades dels diferents ens instrumentals 
vinculats a aquest Ajuntament que figuren en la part expositiva d’aquest acord i 
constatar que. 
 
Segon.- Establir les categories d’ens instrumentals municipals següents: 
 

GRUP 
NÚM. MÀXIM DE MEMBRES 

CONSELL/ÒRGAN 
NÚM. DE DIRECTIUS 

CUANTÍA MÀXIMA 
ANUAL DE LES 
RETRIBUCIÓNS 
BÀSIQUES* 

PERCENTATGE MÀXIM 
DE LES RETRIBUCIONS 
COMPLEMENTARIES 

Mínim Màxim C.P. C.V.** 
I 15 1 3 85.000 € 15 % -- 
II 12 1 2 67.000 € 15 % -- 
III 9 1 1 39.000 € 15 % -- 

 
 
(*) Sempre que aquestes, sumades a les complementaries, no excedeixin de les 
establertes com a màximes, en cada moment, per la Llei de Pressupostos Generals de 
l’Estat corresponent 
 
(**) No s’estableixen complements variables. 
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Tercer.- Classificar els ens instrumentals dependents d’aquest Ajuntament que a 
continuació es relacionen en les categories següents: 
 
 La societat pública de capital 100% municipal anomenada Empresa municipal de 

Promoció Social, Urbana i Econòmica de Cornellà, SA: Grup I 
 
 La societat mixta TECSALSA: Grup II 
 
 El Institut Municipal de Radiodifusió: Grup III 
 
 La Fundació Privada per a l’Atenció a Persones Dependents: Grup II 
 
 El Consorci per a la Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà de Llobregat: 

Grup III 
 
 
Quart.- Constatar que, en els termes previstos per la redacció actual de la Disposició 
Addicional 12ª de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim local, 
únicament el Consorci per a la promoció i dinamització del comerç a Cornellà de 
Llobregat precisa d’una adaptació estatutària, a fi de modificar el número de 
membres que composen el seu màxim òrgan de direcció i de fer constar la seva 
adscripció i vinculació a aquest Ajuntament, i instar-li a que, prèvia adopció dels 
acords necessaris, proposi als ens consorciats l'adaptació dels seus estatuts en el 
termini de tres mesos des de la comunicació d'aquest acord.  
 
Cinquè.- Encarregar al Departament de Recursos Humans d’aquest Ajuntament la 
realització de quantes actuacions siguin necessàries per a incloure en la plantilla 
municipal d’aquest Ajuntament, amb adscripció funcional al Consorci  per a la 
promoció i dinamització del comerç a Cornellà de Llobregat, del personal actual 
d’aquesta entitat. 
 
Sisè.- Sol·licitar al Secretari General de l’Esport de la Generalitat de Catalunya, que en 
la seva qualitat de President permanent de la Fundació Privada President Samaranch, 
s’adoptin i impulsin les actuacions necessàries per a procedir a la seva extinció. 
 
Setè.- Publicar els anteriors acords en el BOP i en la Seu electrònica de l’Ajuntament i 
notificar-los als ens instrumentals afectats, pel seu coneixement i efectes i, també, a fi 
que: 
 
a. Procedeixin a la seva immediata publicació a les seves Seus electròniques o, en el 

seu defecte, pàgines webs, junt amb la informació relativa a: 
 

- La composició dels seus òrgans d’administració, gestió, direcció i control amb 
detall de l’experiència professional dels seus membres tots ells e govern i 
contractes de alta direcció. 
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- Les retribucions dels seus òrgans de direcció. 
 
- Període mitjà de pagament a proveïdors 

 
b. Procedeixin, en el seu cas i previ informe de la Secretaria General de l’Ajuntament, 

a l’adaptació de les retribucions dels seus directius vinculats mitjançant contractes 
d’alta direcció, mitjançant la corresponent modificació contractual. 

 
c. En el cas del Institut Municipal de Radiodifusió i del Consorci per a la Promoció i 

Dinamització del Comerç a Cornellà de Llobregat, perquè procedeixin a la 
incorporació a les seves Memòries de la informació relativa a les retribucions dels 
seus òrgans de direcció. 

 
d. En el cas de la Empresa municipal de Promoció Social, Urbana i Econòmica de 

Cornellà, SA, perquè realitzi els tràmits i gestions necessàries per liquidar 
definitivament, a la major brevetat possible i, en tot cas, abans que finalitzi aquest 
exercici, la seva participació en el capital social del RCD ESPANYOL DE BARCELONA 
SAD. 

 
... 

 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
Hem portat ja uns quants punts al Ple de modificacions o d’adequacions dels 
ens instrumentals municipals, a la Llei de Racionalització i Sostenibilitat de 
l’Administració Pública. 
 
L’última vegada que vam portar un punt d’aquestes característiques vam dir 
que aquesta Llei incorporava, entre d’altres, una sèrie de determinacions que 
tenien aquesta repercussió directa en els ens instrumentals vinculats o 
dependents de l’Ajuntament. La Disposició Addicional 12a, m’estalvio de 
parlar de tots els Decrets, comporta la necessitat de que el Ple Municipal, 
procedeixi a la classificació d’aquests ens instrumentals vinculats o 
dependents en tres grups, segons les seves característiques relatives a volum 
o xifra de negoci, número de treballadors, necessitat o no de finançament 
públic, volum d’inversió i característiques del sector en el qual desenvolupa la 
seva activitat, a efectes d’aplicar un número màxim de membres del Consell 
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d’Administració o dels òrgans rectors, de determinar la seva estructura 
organitzativa, és a dir, el número màxim i mínim de directius i establir la 
quantia màxima de les retribucions totals dels directius segons els límits que 
s’estableixen en la Llei de Pressupostos General de l’Estat, incloses les 
retribucions en espècie i el percentatge màxim de les retribucions 
complementàries. 
 
Segons es deriva de les dades que consten al Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques, aquestes mesures de racionalització i sostenibilitat 
han de ser implementades en aquest Ajuntament als ens instrumentals 
municipals vinculats i adscrits següents,  
 
- La societat pública de capital 100% municipal Procornellà. 
- La societat mixta Tecsalsa. 
- L’Institut Municipal de Radiodifusió. 
- La Fundació Privada per a l’Atenció a Persones Dependents. 
- El Consorci per a la Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà de 

Llobregat. 
 
També haurien de ser implementades aquestes mesures respecte de la 
Fundació Privada President Samaranch, com ens instrumental que, segons 
consta a l’Oficina virtual d’aquest Ministeri, està adscrit aquest Ajuntament, 
encara que en aquest cas, tot i haver-ne constituït aquesta Fundació amb data 
12 de desembre de 2003 mitjançant escriptura pública, el cert és que mai ha 
arribat a funcionar com a tal. 
 
El que fem i proposem és fer aquesta classificació atenent als criteris que he 
explicat abans. Llavors, Procornellà seria un ens instrumental de tipus 1, la 
societat mixta Tecsalsa tipus 2, la Ràdio seria de tipus 3, la Fundació Privada 
per a l’Atenció a les Persones Dependents del grup 2 i el Consorci per a la 
Promoció i Dinamització del Comerç, de tipus 3. 
 
Amb la Fundació Samaranch el que fem en aquest acord és sol·licitar al 
Secretari General de l’Esport de la Generalitat de Catalunya, en la seva 
qualitat de President d’aquesta Fundació Privada, que s’adoptin i s’impulsin 
les mesures necessàries per procedir a la seva extinció, perquè de fet no té 
raó de ser perquè mai s’ha reunit ni ha fet absolutament res. No només està 
l’Ajuntament, hi han més Ajuntaments, la Diputació, la Generalitat i una sèrie 
d’Institucions, estem tots en aquesta Oficina Virtual del Ministeri, però com 
no s’ha reunit, no té raó de ser. 
 
Amb això, en principi acabem totes les adequacions que hem de fer en el 
tema de l’RSAL, tot allò que tenia que passar pel Ple. Teníem temps fins el 31 
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de desembre i l’idea va ser adequar-nos a tot abans de l’estiu. Com vaig 
explicar la primera vegada que va venir un punt d’aquests al Ple, l’idea era que 
les tres o quatres coses que havíem de fer i havíem de passar al Ple, abans de 
l’estiu tenir-les enllestides i això és el que fem. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
En primer lloc, agrair la feina dels serveis tècnics de la Casa, els serveis de 
Secretaria i la resta de serveis que han fet aquest informe i han elaborat 
aquesta adequació o proposta -com li vulguem dir- adequació en definitiva. A 
nosaltres si ens agradaria fer tres esments breus a com hem arribat fins aquí. 
La primera, per a nosaltres, no necessitàvem la Llei de Racionalització i 
Sostenibilitat de l’Administració Local, ja ho hem discutit varies vegades en 
aquest Ple. Una prova de que no la necessitàvem és que fan fer coses com 
aquesta. Entenem que no era necessària. Ja que el Ministeri ha decidit tirar-la 
endavant i la majoria absoluta del PP a Madrid ha decidit que aquesta és la 
Llei que ha de fer servir i que han d’adequar els Municipis per lluitar contra la 
crisi, doncs bé, aquí tenim la Llei, apliquem-la dins de les nostres possibilitats. 
 
Tot i això el que evidencia situacions com la nostra és que aquesta espècie de 
“mantra” que el Ministre Montoro i el Govern de Madrid situen en els 
Ajuntaments, que els Ajuntaments són una espècie de disbauxa, on hi han 
organismes que ningú sap qui són i hi ha empreses que no se sap què fan, bé, 
informes com aquest i com d’altres de molts Ajuntaments de Catalunya, 
demostren que els Ajuntaments continuen sent un espai d’eficiència on els 
recursos públics -on sempre hi ha errors i coses a millorar- però on els 
recursos públics s’administren millor, i per tant som els que som més 
eficients. I aquella idea que vol vendre el Ministre Montoro de que els 
Ajuntaments són una mena de sac trencat on hi fiques diners i no acaben de 
sortir, doncs, això no és el que passa en el mon local, i aquest és un exemple. 
 
Nosaltres creiem que és greu que el Ministeri hagi optat per fer això, 
bàsicament perquè limita les possibilitats dels Ajuntaments de lluitar contra la 
crisi i d’ajudar a les famílies, als comerços i a les empreses que estan patint la 
crisi. La proba és la voluntat que tenen d’encotillar recursos com Procornellà i 
altres tipus de recursos municipals.  
 
I l’altra cosa que a nosaltres ens sembla important, allò de en “casa del 
herrero cuchillo de palo”, o allò de “no és lo mismo predicar que dar trigo”, 
continuem sent els Ajuntaments qui aguantem les dades econòmiques de 
l’Estat i l’Estat continua sent qui menys compleix amb els objectius, qui menys 
despesa social acaba fent i qui més despesa supèrflua té. Qui menys eficient 
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és i qui en aquests moments no està fent allò que hauria de fer, que és 
ajustar-se al que ell mateix diu que hem de fer els altres. És qui té el major 
nivell possible d’endeutament, ell s’aplica lo seu i ens fan fer als Ajuntaments 
coses que no corresponen. Per tant per nosaltres no era necessària la Llei. 
Evidentment donarem suport a la proposta, no hi ha altra que complir la Llei. 
Només volem constatar que la situació de Cornellà ens la podem administrar 
nosaltres sols, que no necessitem que vingui cap Ministre a dir-nos com hem 
d’administrar les nostres coses perquè crec que, amb errors i amb encerts, 
tant les Fundacions com l’empresa municipal, les podíem gestionar de manera 
eficient i racional a l’Ajuntament de Cornellà, i els ciutadans i ciutadanes de 
Cornellà no necessitàvem que el Ministre vingués a fer-nos una explicació de 
com es gestionen els serveis municipals perquè, en definitiva, no era 
necessari. 
 
En tot cas em perdonareu l’ “speech”, l’àpex de final de vacances per una Llei 
que per a nosaltres és absolutament injusta i que el que fa és impedir que els 
Ajuntaments fem allò que millor sabem fer, atendre els problemes de la gent. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Únicament per reconduir, el que estem aprovant és una adequació a l’RSAL. 
Llavors en aquest punt per suposat estem d’acord, únicament dir que 
l’adequació es farà amb els informes pertinents de Secretaria, que estarem 
pendents. 
 
I en quant a tota aquesta, -no sé com qualificar-lo- demagògia barata, en fi, 
tot això que ens ha regalat el Portaveu d’Iniciativa en aquest últim Ple, en 
aquest últim dia abans de vacances, dir que, bé, tota aquesta història del que 
a ells els sembla, resulta que a la majoria d’espanyols els hi sembla una altra 
cosa, ja que la majoria d’espanyols han votat al Partit Popular i la majoria 
d’espanyols pensen que hi havia un cert descontrol en l’administració 
municipal i per això es fa aquesta Llei. L’hem debatut aquí moltes vegades, 
sense tocar, perquè jo ja he repetit que no toca, que nosaltres som un 
Ajuntament, que som Regidors d’un Ajuntament i que per a això estan els 
nostres representants al Congrés dels Diputats.  
 
Dir que el que està fent el Partit Popular amb aquesta Llei és simplement, com 
diu el nom de la Llei, racionalitzar l’administració local, que hi ha molts punts 
al respecte, i del que es tracta és de que els ciutadans rebin els millors serveis 
i no el que estaven rebent fins ara, que era, en alguns casos, francament 
millorable. 
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VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
 
 
 

 
II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
Primer.- Moció del Grup Polític Municipal del PP, per a la creació d’un òrgan 
de control de qualitat municipal. 
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Moció del PP, creació d’un 
òrgan de control de qualitat 
municipal 

MOCIÓ 
 
Per part del Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor Maximiliano 
Palacios Palacios, s’ha presentat la present moció que, una vegada traduïda 
a la llengua catalana, resta com segueix: 
 
... 
 
La millora de la qualitat dels serveis així com l’eficiència de l’Ajuntament és una 
preocupació generalitzada entre la ciutadania. Els ciutadans/es de Cornellà deuen 
comptar amb uns serveis públics de qualitat i aquest nivell de prestació només pot 
assolir-se, amb la realització de millores concretes i mesurables fent d’aquests serveis 
un element més proper a les necessitats i expectatives veïnals. Per a això, 
l’Ajuntament hauria d incloure entre les seves actuacions els elements necessaris que 
permetin conèixer les necessitats, expectatives i judicis dels ciutadans/es, abans i 
desprès de la prestació d’un servei. 
 
Per a portar a terme aquesta valoració, és necessari que l’Ajuntament articuli els 
mecanismes necessaris per al coneixement del grau actual de satisfacció dels 
usuaris/es dels serveis municipals, mitjançant la creació d’un Òrgan de Control de 
Qualitat. 
 
La posada en marxa d’aquest òrgan municipal significaria un gran impuls en la 
consolidació de l’Ajuntament com ens caracteritzat per una gestió pública moderna, 
preocupada per la millora contínua i amb vocació de transparència i eficàcia. 
 
L’Òrgan de Control de Qualitat estaria integrat tant per representats dels grups 
polítics municipals com per membres del teixit associatiu i el Síndic o defensor del 
Poble. El seu objectiu principal seria realitzar la valoració dels serveis que presta 
l’administració pública local als ciutadans/es, tant els que ofereix de forma directa, 
com aquells que estan atorgats mitjançant una concessió pública, detectant així els 
problemes, errades i expectatives insatisfetes amb l’objecte d’evitar que tornin a 
produir-se. 
 
A més de les esmentades funcions, aquest òrgan mantindria operatiu un sistema 
corporatiu de control dels serveis públics, desenvolupant fòrums de debat/opinió, com 
a instrument de participació, que permetran recollir opinions dels usuaris sobre els 
serveis municipals. De la mateixa manera l’Ajuntament dissenyaria i elaboraria una 
enquesta anual de qualitat dels serveis municipals. 
 
D’aquesta manera, amb el seguiment i avaluació dels serveis públics per part 
d’aquest òrgan, s’estaria dotant al moviment participatiu en general i al contribuent 
en particular d’un element capaç de vetllar per la qualitat dels processos de prestació 
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del servei així com la cerca de fórmules que puguin millorar la qualitat de les decisions 
mitjançant la participació ciutadana. 
 
Per tot l’exposat i amb l’objecte de proporcionar als veïns/es de Cornellà una qualitat 
de servei Municipal que satisfaci les seves expectatives de transparència i eficàcia, el 
Grup Municipal del Partit Popular proposa al Ple el següent: 
 

ACORD 
 
La creació d’un Òrgan Municipal de Control de Qualitat dels Serveis prestats per 
l’Ajuntament, tant de forma directa com els que són objecte d’una concessió o els 
realitzats per l’empresa Municipal Procornellà. 
 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Em consta que han presentat esmenes. Manté vostè la Moció o la retira? 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Si. 
 
 
Després d’això la moció és retirada pel seu Portaveu 
 
 
 
 
Segon.- Moció del Grup Polític Municipal del PP, sobre el pagament de les 
plusvàlues. 

Moció del PP, sobre el 
pagament de les plusvàlues. 

MOCIÓ 
 
Per part del Regidor del Grup Municipal del PP, senyor Manuel Casado Ruiz, 
s’ha presentat la present moció que, una vegada traduïda a la llengua 
catalana, resta com segueix: 
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... 
 
Atenent a la modificació de crèdit aprovada al maig de 2014, en la qual es va destinar 
una partida de 200.000€ al Departament de Serveis Socials per a què des d’aquest 
mateix Departament es facilités quantitat líquida a ciutadans/es de Cornellà per a 
que saldessin les seves deutes de plusvàlua. 
 
Atenent a que a la Comissió Informativa de Serveis Socials, a la pregunta referent a 
quins requisits són necessaris per a acollir-se a aquesta ajuda se’ns remet a que 
aquest assumpte hauria de ser tractat a la Comissió Informativa d’Interior. 
 
Atenent a que al Ple del mes de maig passat el Tinent d’Alcalde, Sr. Sergio Fernández, 
va explicar: “totes aquelles plusvàlues que derivessin de dacions en pagament però 
que no estiguessin reconegudes com a tal per les entitats bancàries i per la Llei... es 
revisarien amb efecte retroactiu a juny de 2011”. 
 
Atenent a que aquest Grup va pregar a l’anterior Ple, comissió informativa 
interdepartamental interior-serveis socials, per a que s’expliqués de forma concisa 
quina mena de plusvàlues i quins ciutadans/es podien acollir-se a aquesta ajuda 
directa. 
 
Atenent a què no hem trobat cap regulació que permeti de forma objectiva discernir 
quines plusvàlues i quines persones poden acollir-se a aquesta ajuda. 
 
Atenent què aquest Grup creu que es deuria bonificar o exonerar aquestes plusvàlues 
i no crear una partida directa. 
 
En aquest sentit i per tot l’exposat, el Grup del Partit Popular en aquest Ajuntament 
proposa al Ple per a la seva aprovació els següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Que es reguli de forma objectiva i precisa quines plusvàlues són aquelles que 
graven les transmissions de “dació en pagament que no estiguin reconegudes com a 
tals pel banc i per la Llei”. 
 
Segon.- Que es reguli de forma clara i precisa quines persones poden acollir-se a l’ajut 
que presta Serveis Socials. 
 
Tercer.- Que en el seu cas i/o subsidiàriament: 
 
a) Que es revisin tots els expedients de plusvàlues saldats i liquidats des de juny de 

2011 fins a l’actualitat i es retorni la quantitat saldada si algun d’aquells compleix 
amb els requisits que s’hagin establert. 
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b) Que es doni publicitat de l’acord i requisits, de tal manera que totes les persones 
que van saldar plusvàlues des de 2011 fins a l’actualitat ostentin igualtat 
tributària i per tant puguin acollir-se al retornament d’allò saldat. 

 
... 

 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
La mantenen o la retiren?. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Si 
 
 
Després d’això la moció és retirada pel seu Portaveu 
 
 
 
Tercer.- Moció del Grup Polític Municipal d’ICV-EUiA-E, per garantir la 
regularització de les persones migrades sense necessitat d’un contracte de 
treball. 

Moció ICV-EUiA-E, per 
garantir la regularització 
de les persones migrades. 

MOCIÓ 
 
... 
 
Any rere any el mar Mediterrani es converteix en una fossa comuna de persones que 
fugen de la misèria i la guerra que pateixen als seus països d’origen. Aquest fenomen 
comença als espais fronterers europeus, però continua als pobles i ciutats del nostre 
país amb les persones que han aconseguit evitar els controls policials fronterers i 
s’han d’enfrontar a una vida en la més absoluta marginació social. Persones que 
abandonen el seu país d’origen i es veuen desposseïdes de la ciutadania al país de 
destí, on es troben amb una realitat que els aboca a viure en uns limbs legals que les 
condueixen a l’explotació laboral i l’exclusió social. Moltes de les persones acaben en 
circuits il·legals, assentaments en espais insalubres o, encara pitjor, retingudes en 
Centres d’Internament per a Estrangers (CIE), per finalment ser deportades o 
tornades de nou a la situació anterior. 
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Totes aquestes persones, quan intenten regularitzar la seva situació a casa nostra, es 
troben amb l’exigència de tenir un contracte de treball d’almenys un any de durada a 
jornada completa, la qual cosa és difícil d’aconseguir, per no dir impossible, en el 
context actual de crisi econòmica i amb una taxa d’atur que volta el 25%. Això suposa 
també la impossibilitat de renovar els permisos de treball i residència, quan és el cas. 
 
El Reial Decret 557/2011, de 20 d’abril pel que s’aprova el Reglamento de la Ley 
Orgànica 4/2000, sobre “derechos y libertades de los extranjeros en España y su 
integración social”, permet la regularització administrativa amb un informe 
d’arrelament a les persones considerades vulnerables per la seva situació irregular o 
bé amb un informe d’esforç d’integració. Aquests informes els ha d’emetre la 
Generalitat a partir d’una proposta positiva elevada per l’Ajuntament. És evident que 
el simple fet de viure en un lloc sense tenir permís de residència, per si mateix ja 
suposa una situació de vulnerabilitat. 
 
D’altra banda, tota persona que viu a casa nostra té el dret i l’obligació d’estar 
empadronada a la població on resideix, tingui o no una residència fixa, ja que el 
padró és l’eina de les administracions per conèixer el nombre de persones que viuen 
en cada localitat i així preveure les necessitats de tot tipus. És per això que cap 
Ajuntament hauria de negar l’empadronament de les persones que viuen al seu 
poble, vila o ciutat, sigui quina sigui la seva situació legal, laboral o habitacional. 
 
Per tot això, el Grup Municipal d’ICV-EUiA proposa al Ple de l’Ajuntament de Cornellà 
els següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Establir un mecanisme per tal d’incloure al padró municipal totes les 
persones que resideixen a la ciutat, inclosos els casos de persones que no disposen 
d’un domicili fix. 
 
Segon.- Proposar l’arrelament favorable per la seva situació de vulnerabilitat a totes 
les persones migrades veïnes de Cornellà sense regularitzar que no disposin d’un 
contracte de treball, i instar a la Generalitat de Catalunya a emetre certificats 
d’esforç d’integració per aquestes persones. 
 
Tercer.- Demanar al Govern Espanyol que destini més recursos humans i econòmics 
per la incorporació social de la població estrangera i que s’atorgui el permís de 
residència a totes les persones que aportin aquest certificat d’esforç d’integració i a la 
Generalitat de Catalunya que els renovi sense impediment. 
 
Quart.- Sol·licitar a les administracions competents la flexibilització de les condicions 
per a la concessió i renovació dels permisos de residència i de treball de les persones 
estrangeres. 
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Cinquè.- Suprimir o reduir al màxim totes les taxes per la realització de tràmits 
d’estrangeria per la o les persones considerades vulnerables en totes les institucions: 
Ajuntament, Generalitat i Estat. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Hi ha unes esmenes, la manteniu? 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Intentaré ajustar-me al que és la Moció. La Moció prové d’una Plataforma a 
nivell de Catalunya formada per diferents col·lectius socials, per diferents 
entitats, per Sindicats, per organitzacions polítiques que en definitiva el que 
venen a plantejar amb aquesta campanya és una adequació de la realitat 
actual a la normativa d’empadronament i de l’obtenció del permís de 
residencia o de l’arrelament. 
 
 
Seguidament es produeixen murmuris per part del públic assistent a la sessió 
intervenint el senyor Alcalde per demanar silenci als efectes de poder 
continuar amb el desenvolupament de la sessió. 
 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Com sempre demano prudència amb les manifestacions, perquè de vegades la 
ignorància és atrevida i a vegades passen aquestes coses. 
 
Jo estava parlant de la Moció que ens planteja la Plataforma, nosaltres el que 
fem és traslladar això a una Moció format Cornellà, on bàsicament el que 
estàvem plantejant és, en aquests moments la crisi fa que moltes persones 
hagin perdut el seu lloc de treball, també persones estrangeres amb permís 
de residència en el  seu  moment, per tant, amb el temps estan perdent el seu  
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permís de residència. Això no només s’aplica a persones individualment, a 
adults que han arribat a Catalunya o a Cornellà o a Espanya a treballar i han 
perdut la residència, sinó que també s’aplica a les seves famílies. I per tant ens 
anem trobant cada cop més amb escenaris on molts menors o molts infants es 
troben que no poden accedir al permís de residència perquè el seu progenitor 
no té manera d’aconseguir-lo perquè no té feina. 
 
En definitiva, del que estem parlant són veïns i veïnes de les ciutats com 
Cornellà, de la nostra ciutat, que no poden accedir al circuit regular d’obtenció 
dels permisos de residència i que, per tant, estan en una situació irregular. I 
en definitiva, el que plantegen és, en la mesura de les possibilitats, que 
l’Ajuntament adeqüi els seus mecanismes d’empadronament per, a través del 
Padró, poder accedir als diferents permisos i als diferents certificats 
d’arrelament. I alhora demanar a les administracions autonòmiques i estatals 
que tornin a dotar de més recursos als programes d’atenció a l’estrangeria en 
general, i en particular a tot el que té a veure amb les persones més 
vulnerables, sense residència, no només estrangeres, en definitiva veïns i 
veïnes de la nostra ciutat, per poder fer allò que tan malament sona, que és 
l’arrelament social que, en definitiva, és el que planteja la Llei, aconseguir un 
arrelament social, que és el que nosaltres demanem. 
 
Estem fent una proposta de veure quins veïns i veïnes de la nostra ciutat van a 
les escoles, van als serveis municipals, estan vivint a la nostra ciutat i no 
poden accedir a la residència. I veure de quina manera això es pot treballar a 
través de la millora o facilitació d’algun empadronament d’una manera més 
fàcil.  
 
Recordem que l’empadronament només dóna dret al que altres legislacions 
estableixin. L’empadronament no és la residència automàtica, ni és el permís 
de treball, és un Padró que permet després accedir a altres permisos i que ens 
permet accedir a moltes prestacions socials que, si no tens el Padró, és molt 
difícil accedir-hi.  
 
Per tant estem, no només castigant a aquells que han perdut la feina en 
aquests anys de crisi, que és un col·lectiu important d’immigrants, de 
persones estrangeres, sinó també els seu fills. I per tant, estem dificultant les 
seves possibilitats d’incorporació social.  
 
Bàsicament això és el que us demanem a la Moció, que creiem que expressa, 
no només la nostra proposta sinó la voluntat de diferents col·lectius socials 
que han donat suport a aquesta proposta. 
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Senyora Emilia Briones Matamales, Portaveu del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Nosaltres hem presentat esmenes a aquesta Moció, perquè la nostra idea no 
és entrar en debats jurídics, perquè el que volem fer amb les nostres 
esmenes, el sentit de les mateixes és tractar i intentar veure com es pot 
gestionar aquesta realitat. En aquest sentit, crec que el que cal dir primer és 
què és el Padró municipal. 
 
El Padró municipal no és res més que un registre administratiu on s’inscriuen 
totes les persones que resideixen al municipi. Dit d’una altra manera, reflexa 
amb la màxima fiabilitat la realitat demogràfica al municipi. Empadronar-se és 
un dret i una obligació per tothom, sigui quina sigui la seva nacionalitat, i sigui 
quina sigui la seva situació administrativa.  
 
Però tot i que aquesta llei s’aplica en l’àmbit municipal, és una competència 
de l’administració de l’Estat autoritzar la residència regular. I per tant, la 
normativa, el que fem aquí és aplicar-la però ens ve donada de l’Estat. 
 
I en aquest sentit és que fem les esmenes. I per això modificàvem el primer 
punt en el sentit d’estudiar el mecanisme adient per tal de poder inscriure al 
Padró municipal d’habitants a aquelles persones que no disposen de domicili 
fix dins de la localitat, però que acreditin que viuen al municipi dins, 
efectivament, del marc de la legalitat vigent. 
 
El segon punt, el que voldríem és afavorir l’arrelament per la seva situació de 
vulnerabilitat a totes les persones migrades veïnes de Cornellà sense 
regularitzar que no disposin d’un contracte de treball, instant a la Generalitat 
de Catalunya a emetre certificats d’esforç d’integració d’aquestes persones 
 
El tercer punt el deixaríem igual perquè el compatiríem. 
 
El quart punt l’eliminaríem. 
 
El cinquè punt el que faríem és substituir-lo en el mateix sentit de la Moció 
que varem presentar al mes de maig, on varem comentar que el que volíem 
era demanar la supressió de la nova taxa creada pel Departament de Benestar 
i Família de la Generalitat que s’aplica des del 31 de gener de 2014 per 
l’emissió i notificació d’informes d’estrangeria en matèries com el 
reagrupament familiar, l’arrelament social o les renovacions. Donat que, crec 
que va quedar bastant palès, que hi havia una doble imposició per part de la 
Generalitat i per part de l’Ajuntament. 
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I bé, a l’últim punt, traslladaríem aquests acords al Departament de Benestar i 
Família de la Generalitat de Catalunya. 
 
Sí que és veritat que hi ha determinats punts que compartíem de la Moció, 
tant de l’exposició de motius com dels acords. I aquest seria el sentit de les 
esmenes que hem presentat. 
 
L’esmena presentada pel Grup Municipal del PSC-PM és la següent: 
 
... 
 
Primer Primer.- Substituir per: 
 
Estudiar el mecanisme adient per tal de poder inscriure al Padró municipal 
d’habitants a aquelles persones que no disposen d’un domicili fix dins de la localitat, 
però que acreditin que viuen en el municipi, dins del marc de la legalitat vigent. 
 
Punt segon.- Substituir per: 
 
Afavorir l’arrelament per la seva situació de vulnerabilitat a totes les persones 
migrades veïnes de Cornellà sense regularitzar que no disposin d’un contracte de 
treball, instant a la Generalitat de Catalunya a emetre certificats d’esforç d’integració 
per aquestes persones. 
 
Punt quart.- Eliminar. 
 
Punt cinquè.- Substituir per: 
 
Demanar la supressió de la nova taxa creada pel Departament de Benestar i Família 
de la Generalitat que s’aplica des del 31 de gener de 2014 per l’emissió i notificació 
d’informes d’estrangeria en matèries com el reagrupament familiar, l’arrelament 
social o les renovacions. 
 
Punt sisè.- Traslladar aquests acords al Departament de Benestar i Família de la 
Generalitat de Catalunya. 
 

... 
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
Nosaltres entenem que anem a debatre una Moció diferent de la que teníem 
en un principi presentada pel Grup Iniciativa Verds Esquerra Unida 
Alternativa, amb la incorporació del que proposen les esmenes del Partit 
Socialista. 
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Nosaltres d’entrada estàvem d’acord amb la seva Moció que presentàven per 
un tema, bàsicament per l’objectiu que pretén aquesta Moció, que és que les 
persones que arribin al nostre país ho facin amb unes dignes condicions de 
vida. I això és bàsic. Això ho compartim tots plegats. 
 
En aquest sentit, la Moció reflecteix això. Nosaltres estàvem d’acord amb el 
que es deia, ara, amb aquests canvis, anem a veure realment quines són les 
administracions que tenen un paper cabdal en les Lleis i també en les 
polítiques d’immigració. 
 
Per començar, la Unió Europea, que no té una política ferma immigratòria 
comuna que sigui coherent, solidària i ben finançada. Malgrat que no surti en 
el text és un fet que coneixem tots.  
 
En segon lloc, tot i que a nivell local, a nivell del municipi es gestiona el fet de 
la immigració, és competència de l’Estat Espanyol -i se’n acaba de fer 
referència- l’autorització de la residència. I en aquest moment ens hem 
d’atendre a la Llei d’Estrangeria que es va aprovar el 2010 amb un Govern del 
PSOE. Llei que va tenir les aportacions de molts grups polítics, també del 
nostre, per tal de fer una Llei que encabís al màxim tots els drets i deures de 
tota la població immigrada.  
 
Pel que fa a Catalunya, segons l’Estatut, té competències exclusives només en 
integració però no en gestió de fronteres ni permisos de residència, que ja 
hem vist que és la competència estatal. I només intervé de forma tangencial 
en tot el tema dels informes, que també s’ha fet referència, que es fa 
conjuntament amb els Ajuntaments.  
 
Per tant el que veiem és que cal canviar les Lleis realment, per a què la 
situació d’aquestes persones, que s’explicava aquí,  pugui ser una altra. 
 
El que passa és que no és justament en seu del Ple municipal on podem 
canviar les Lleis. La primera, la Llei d’Estrangeria, que diu que per demanar 
l’arrelament cal ser una persona que es trobi en situació administrativa i 
regular, amb tres anys d’empadronament a l’Estat Espanyol, amb contracte de 
treball o garantia d’ingressos per subsistir i, a més a més, cal un informe 
d’arrelament positiu. Cal canviar aquesta Llei, cal canviar evidentment les 
polítiques europees migratòries, claríssim. I això s’ha de fer en els òrgans que 
pertoca, per tant, Congrés de Diputats i Parlament Europeu.  
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De la manera que queda ara aquesta Moció, què passa?, que es traslladen al 
Departament de Benestar Social els canvis que s’haurien de produir per poder 
garantir la regularització de les persones migrades, quan tots sabem que en 
aquests moments la Llei que ho regula és una Llei estatal, i de moment 
Catalunya no té estat propi. Per tant, canviem la Llei en el moment que toqui. 
Canviem la Llei en el lloc i en el moment que toqui.  
 
Per això el que els demanem en aquest sentit és que no creïn expectatives a 
totes aquestes persones que necessiten urgentment canviar les seves 
condicions de vida, fent-les creure que amb una Moció com aquesta això es 
pot aconseguir. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Estem parlant de les mateixes esmenes, no? De les que ha presentat el Grup 
Socialista,dic.  
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
Correcte. Si. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
No, val és que no entenia.  
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
Aclareixo. Decau un punt que feia referència justament a l’apartat, en aquest 
cas seria de l’Estat Espanyol, les administracions que farien referència on es 
podia. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
No, no entrarem en debat. Com has dit que donaves suport a tot això, i això 
l’únic que fa és afegir un tema sobre la taxa, em sorprenia una mica la teva 
intervenció. Simplement era per aclarir que estàvem parlant d’aquestes 
esmenes. 
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Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Per començar únicament dir que Mònica en la seva intervenció ho ha explicat 
molt bé. Estem debatent en el Ple d’un Ajuntament una cosa sobre una 
Directiva Europea, sobre una Llei estatal, sobre un Reglament que regula 
aqueixa Llei de l’Estat. Fer això és pura demagògia, és aixecar expectatives 
falses, és tot el que a vostès se’ls pugui ocórrer. 
 
Sí que és cert que a l’exposició inicial de la Moció, crec que tots estem 
d’acord, hi ha un problema amb la immigració però el que es planteja a la 
Moció inicial és absolutament irregular. O sigui, planteja al primer punt un 
empadronament quasi, bé, no queda especificat un sí perquè sí, o sigui, un 
empadronament. En les esmenes si que sembla que això es regula, o sigui, 
queda recollit com realment ha de ser, que les persones han d’acreditar el 
domicili habitual. No pot ser que simplement un registre que és 
l’empadronament tingui que regular el domicili habitual de les persones.  
 
Pel que fa als següents punts de la Moció, parlar de proposar l’arrelament 
favorable. Insisteixo, com bé deia Mònica, tots sabem que per a que se li 
concedeixi un permís de treball o residència a una persona estrangera són 
necessaris diferents requisits, no només l’informe d’arrelament. És necessari 
demostrar tres anys de residencia, d’estància regular –perdó- d’estància 
continuada en Espanya. És necessari un contracte de treball o bé demostrar 
medis de vida, mitjançant ingressos de familiars de primer grau. És necessari 
aquest informe d’arrelament i són necessaris altres requisits com antecedents 
penals i demés. 
 
Llavors, plantejar aquest punt és més del mateix, més demagògia, no té cap 
sentit. I els següents venen a ser el mateix, és pura demagògia. És plantejar 
coses que sabem que des d’un Ple municipal no podem solucionar.  
 
A l’últim punt que parla sobre la taxa, el plantejament -tal i com ho fa en les 
esmenes el PSC- té un lògica, com ja vam debatre crec que fa un o dos Plens. 
Però l’altre tampoc té sentit. En definitiva, és una Moció que primer crec que 
no hauria d’estar debatent-se en aquest Ajuntament. Nosaltres no tenim cap 
competència. 
 
I en segon lloc, el que plantejava la Moció inicial són pures irregularitats. I el 
que fan les esmenes, bé, d’alguna manera és rentar la cara a aquesta Moció 
inicial.  
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Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Les successives Lleis d’Estrangeria dels Governs de l’Estat mai han comptat 
amb el nostre vot favorable, cap, ni dels Socialistes ni dels Partits Populars, 
per tant, no ens considerem pares ni mares de la legislació en matèria 
d’estrangeria que considerem que és un erro des del minut ú. 
 
També va ser un error l’arrelament de l’any 86, que regula a l’article 54, que 
els Ajuntaments han de regular i empadronar a les persones, tinguin domicili 
o no. Nosaltres no la vam votar ni la vam defensar, la van votar el Partit 
Socialista i el Partit Popular, no sé si Aliança Popular en aquell moment.  
 
És igual, nosaltres el que diem és que hi ha una possibilitat de buscar 
l’empadronament de les famílies. No estem dient “qualsevol persona que 
passi aquell dia per Cornellà, l’empadronem”, sinó que detectem aquelles 
situacions de vulnerabilitat social, de famílies de nens i nenes que no poden 
accedir al Padró pel problema que sigui,  ajudem-los des de l’Ajuntament, que 
sí que és una competència municipal. Ajudem-los perquè, a més, el Reglament 
també planteja que han de ser els serveis municipals de l’Ajuntament els que 
iniciïn el procediment per ajudar a les famílies en la seva incorporació social. I 
per tant, la nostra Moció estava ubicada en això. També estava ubicada en 
què evidentment l’Estat reflexioni si en aquests moments la legislació 
d’estrangeria està afavorint la incorporació social de les persones o està 
afavorint la creació de “xiringuitos”, de negocis legals i de màfies al voltant de 
tota la tramitació dels expedients d’estrangeria de tot tipus.  
 
La nostra percepció és que sí que és així. Això sí que és demagògia, que 
apunta el senyor del Partit Popular, és demagògia. Hi ha màfia al voltant de la 
regulació d’estrangeria. No ho puc demostrar, no, però tinc la percepció, com 
a professional del gremi, que hi ha màfia i que hi ha gent que ven multes de 
trànsit i que ven mil coses. Nosaltres creiem que això també va en contra de 
les màfies que estan al voltant de la legislació d’estrangeria. 
 
Sabem les capacitats que té l’Ajuntament per fer-ho i sabem que molta de la 
responsabilitat no està aquí sinó que està ubicada en altres espais. Però 
volíem posar-ho de manifest. 
 
Nosaltres entenem les mocions que ens fa el Govern municipal, entenem que 
són assenyades i raonables, però ens haureu d’acceptar que, com és una 
Moció que prové d’una Plataforma amb la qual, com Iniciativa Esquerra 
Unida, estem adherits i que és una Moció que també hem presentat a 
l’Ajuntament de Barcelona en uns termes similars, i que estem presentant en 
altres  llocs,  que  no  hi  donem suport a les esmenes que se’ns plantegen. Ens  
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abstindríem de les esmenes. Si només vingués la Moció amb aquestes 
esmenes la votaríem a favor, però com partim d’una Moció prèvia que deia 
altres coses, nosaltres a les esmenes que ens planteja el Grup Socialista ens 
abstindríem. 
 
 
Senyora Emilia Briones Matamales, Portaveu del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Primer de tot destacaria que bé, a veure si ens assabentem una mica de les 
Mocions que llegim i dels comentaris que fem perquè, Mònica, no hem 
demanat en cap lloc canviar les competències. Senyor Palacios, tampoc hem 
proposat un arrelament favorable per a ningú. Per tant, agrairia una mica 
l’intentar entendre les esmenes que nosaltres mateixos presentem, i si tenen 
dubtes, doncs ho comentem.  
 
I nosaltres el que hem fet en aquesta Moció és presentar unes esmenes per 
intentar que quedi una Moció que no sigui un “brindis al sol” sinó que sigui 
una realitat que el que fa és gestionar realitats. Realitats de vulnerabilitat que 
ningú coneix millor, més que ningú nosaltres que som els que realment 
atenem, com administració local de primera instància, a les persones que 
empadronades o no estan aquí al municipi.  
 
Per tant, el que fem amb aquestes esmenes és intentar estudiar el mecanisme 
dintre de la legalitat vigent i també demanar a la Generalitat de Catalunya que 
no cobri per no fer res, perquè si no fa res, que no cobri per emetre cap 
informe. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Únicament aclarir una cosa. Quan parlava de “proposar l’arrelament 
favorable”, el punt dos de la Moció inicial diu: proposar l’arrelament favorable 
per la seva situació de vulnerabilitat. És a dir, es proposa a la Moció inicial, és 
d’això del que estava parlant. 
 
Llavors, em remeto al que s’ha dit, o sigui, la Moció inicial per a nosaltres, el 
Partit Popular, no té cap sentit. A més, planteja coses que no caben a la Llei. I 
les esmenes que proposa el Partit Socialista, d’alguna manera el que fan és 
rentar la cara a aqueixa Moció inicial. 
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Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Està suficientment debatut. El que pretén en les esmenes no és rentar les 
cares sinó dissenyar quin és el teu espai de responsabilitat i el que pots fer. I 
evidentment entenc perfectament el que planteja el grup d’Iniciativa per 
Catalunya, Esquerra Unida i Alternativa, però la diferència està en que ells 
estan a l’oposició i nosaltres estem al Govern. 
 
Clar que tenim competències, sinó no es podria parlar al Ple. Si nosaltres 
aprovéssim el sentit literal de la Moció tal i com està plantejada per Iniciativa 
per Catalunya, nosaltres, com a Govern, això no ho podríem aplicar. En canvi, 
l’altre plantejament, el que fem no és rentar la cara perquè si rentessim la 
cara votarien a favor i el que marquem és una diferència sobre com es té que 
tractar aquest tema.  
 
I aquesta és la posició que plateja el Grup Municipal Socialista, en aquest 
sentit i per aquest motiu. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació l’esmena presentada pel Grup Municipal del PSC-PM és 
aprovada per majoria absoluta dels assistents. 
 

Vots en contra: 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
 
 
Després d’això la moció queda redactada en els termes següents: 
 
... 
 
Any rere any el mar Mediterrani es converteix en una fossa comuna de persones que 
fugen de la misèria i la guerra que pateixen als seus països d’origen. Aquest fenomen 
comença als espais fronterers europeus, però continua als pobles i ciutats del nostre 
país amb les persones que han aconseguit evitar els controls policials fronterers i 
s’han d’enfrontar a una vida en la més absoluta marginació social. Persones que 
abandonen el seu país d’origen i es veuen desposseïdes de la ciutadania al país de 
destí, on es troben amb una realitat que els aboca a viure en uns limbs legals que les 
condueixen a l’explotació laboral i l’exclusió social. Moltes de les persones acaben en 
circuits il·legals, assentaments en espais insalubres o, encara pitjor, retingudes en 
Centres d’Internament per a Estrangers (CIE), per finalment ser deportades o 
tornades de nou a la situació anterior. 
 
Totes aquestes persones, quan intenten regularitzar la seva situació a casa nostra, es 
troben amb l’exigència de tenir un contracte de treball d’almenys un any de durada a 
jornada completa, la qual cosa és difícil d’aconseguir, per no dir impossible, en el 
context actual de crisi econòmica i amb una taxa d’atur que volta el 25%. Això suposa 
també la impossibilitat de renovar els permisos de treball i residència, quan és el cas. 
 
El Reial Decret 557/2011, de 20 d’abril pel que s’aprova el Reglamento de la Ley 
Orgànica 4/2000, sobre “derechos y libertades de los extranjeros en España y su 
integración social”, permet la regularització administrativa amb un informe 
d’arrelament a les persones considerades vulnerables per la seva situació irregular o 
bé amb un informe d’esforç d’integració. Aquest informes els ha d’emetre la 
Generalitat a partir d’una proposta positiva elevada per l’Ajuntament. És evident que 
el simple fet de viure en un lloc sense tenir permís de residència, per si mateix ja 
suposa una situació de vulnerabilitat. 
 
D’altra banda, tota persona que viu a casa nostra té el dret i l’obligació d’estar 
empadronada a la població on resideix, tingui o no una residència fixa, ja que el 
padró és l’eina de les administracions per conèixer el nombre de persones que viuen 
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en cada localitat i així preveure les necessitats de tot tipus. És per això que cap 
ajuntament hauria de negar l’empadronament de les persones que viuen al seu poble, 
vila o ciutat, sigui quina sigui la seva situació legal, laboral o habitacional. 
 
Per tot això, el Grup Municipal d’ICV-EUiA proposa al Ple de l’Ajuntament de Cornellà 
els següent: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Estudiar el mecanisme adient per tal de poder inscriure al padró municipal 
d’habitants a aquelles persones que no disposen d’un domicili fix dins de la localitat, 
però que acreditin que viuen en el municipi, dins del marc de la legalitat vigent. 
 
Segon.- Afavorir l’arrelament per la seva situació de vulnerabilitat a totes les 
persones migrades veïnes de Cornellà sense regularitzar que no disposin d’un 
contracte de treball, instant a la Generalitat de Catalunya a emetre certificats 
d’esforç d’integració per aquestes persones. 
 
Tercer.- Demanar al Govern Espanyol que destini més recursos humans i econòmics 
per la incorporació social de la població estrangera i que s’atorgui el permís de 
residència a totes les persones que aportin aquest certificat d’esforç d’integració i a la 
Generalitat de Catalunya que els renovi sense impediment. 
 
Quart.- Demanar la supressió de la nova taxa creada pel Departament de Benestar i 
Família de la Generalitat que s’aplica des del 31 de gener de 2014 per l’emissió i 
notificació d’informes d’estrangeria en matèries com el reagrupament familiar, 
l’arrelament social o les renovacions. 
 
Cinquè.- Traslladar aquests acords al Departament de Benestar i Família de la 
Generalitat de Catalunya. 
 

... 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció amb l’esmena presentada pel Grup Municipal del 
PSC-PM és aprovada per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
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Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
 
 
 
 
Quart.- Moció del Grup Polític Municipal de CiU, per impulsar la tarifació 
social a les escoles bressol. 

Moció CiU, per impulsar 
la tarifació social a les 
escoles bressol. 

MOCIÓ 
 
... 
 
Les escoles bressol tenen una funció educativa i social, que ajuda a conciliar la vida 
familiar i laboral. Els centres educatius municipals també realitzen una important 
tasca en benefici dels fills de les famílies més desafavorides, aportant un important 
valor a les mesures d’igualtat d’oportunitats i de compensació de bagatges. Tot i no 
ser una etapa d’escolarització obligatòria dels 0-3 anys, diferents estudis recomanen 
el retorn social que té l’escolarització en aquesta etapa de la vida. 
 
D’acord amb la Moció 117/X del Parlament de Catalunya, sobre les llars d’infants, 
aprovada el 12 de juny de 2014, s’estableix l’estudi i cercar l’acord d’una proposta per 
establir preus a les llars d’infants en funció de la renda de les famílies i la seva 
tarificació social, sempre sota el principi d’autonomia local. 
 
Atès que l’Ajuntament, com a administració més propera a la ciutadania de Cornellà, 
atén amb major intensitat les necessitats socials, derivades d’aquesta crisi que està 
afectant amb força a tota la població i especialment als sectors més vulnerables. 
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Atès que els ingressos familiars al nostre país s’han reduït fortament degut a la 
recessió econòmica, cal donar importància a conceptes com el criteri de renda 
personal a l’hora de determinar els preus públics o ajuts vinculats a serveis no 
obligatoris d’atenció a les persones però d’especial rellevància. 
 
Atès que la tarifació social planteja l’establiment de diversos preus d’un mateix servei 
segons el nivell de renda dels usuaris/es, permeten recollir circumstàncies personals 
i/o familiars diferenciades, establint franges d’usuaris/es i un determinat preu per a 
cada franja que cobreix un percentatge variable del preu de cost de provisió del 
servei. 
 
Aquesta autonomia en aquesta matèria l’han establert diferents municipis del nostre 
país, entre ells municipis de la nostra comarca, com Sant Feliu de Llobregat i el Prat 
de Llobregat. 
 
Atès que els darrers anys s’han anat reduint els ajuts provinents d’altres 
administracions. 
 
El grup municipal de Convergència i Unió, proposa al Ple Municipal l’adopció del 
següent: 
 

ACORD 
 
Primer.- Que l’equip de govern impulsi un sistema de tarifació social sobre els preus 
públics de les escoles bressol municipals, que s’ajusti per a cada persona, tenint en 
compte criteris de renda, per al proper curs 2014-15. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Hi ha una Moció alternativa, manteniu la Moció? 
 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
La retirem. 
 
 
Després d’això la moció és retirada pel seu Portaveu 
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Cinquè.- Precs i preguntes 
Precs i preguntes. 

Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Hi ha dos preguntes presentades pel Partit Popular que em sembla que estan 
contestades i hi ha dos precs. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
No és habitual en aquest Consistori fer això, però si que en algun moment de 
la història ho havíem fet. Nosaltres pregaríem que a la propera reunió de la 
Junta de Portaveus o al Consell de Cooperació o en els dos llocs alhora, 
s’analitzés la situació que s’està vivint a Gaza, evidentment absolutament 
denunciable.  
 
Creiem que Cornellà té una trajectòria de treball i de cooperació amb 
Palestina. Diferents entitats de Cornellà han col·laborat i per tant sí que 
valdria la pena que, en la mesura de les possibilitats, com a mínim a la Junta 
de Portaveus, es pogués consensuar una declaració com la que s’ha 
consensuat a la Diputació de Barcelona. No vull portar, no escau portar el 
debat al Ple, el ROM no ho permet però sí que podria permetre una declaració 
consensuada de la Junta de Portaveus, quan abans millor, en la línia que hem 
fet en altres moments, com l’onze de setembre o en altres coses.  
 
Creiem que la situació és greu i que els ciutadans de Cornellà ho coneixen, ho 
viuen amb indignació i consideren que és una situació que cal denunciar. 
 
Entenc que és un prec i demanaria a l’Alcalde i a la Regidora de Cooperació 
que, o en el Ple del Consell de Cooperació, jo suggeriria que fossin les dues 
coses, però entenc que el Govern ho pot administrar. 
 
 
Per part del senyor Maximiliano Palacios Palacios Portaveu del Grup 
Municipal del PP, s’ha presentat el present prec que, una vegada traduït a la 
llengua catalana, resta com segueix: 
 
... 
 
A la nostra Oficina d’Atenció Ciutadana hem rebut nombroses queixes de veïns/es 
degut a algunes incidències o problemàtiques en diferents punts de la nostra ciutat: 
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Barri Riera 
 
- Al carrer Ramón Sala i carrer General Manso, on l’Ajuntament va realitzar obres 

urbanístiques per a rehabilitar aquests carrers, fa aproximadament un any, 
actualment es troben aquests problemes: 
 
De les arquetes de la via pública on desguassa tota l’aigua de la pluja provenen 
uns olors desagradables i forts, degut a la mala construcció de les mateixes. Els 
veïns porten anys queixant-se d’aquests mals olors i han realitzat reunions entre 
les comunitats de propietaris per a informar a l’Ajuntament i que se’ls resolgui el 
problema. 
 

- Al carrer Francesc Moragas i Barret hi ha pivots a les voreres i a l’estiu de l’any 
2012, va haver un incendi a una vivenda d’aquest carrer, d’on es va tenir que 
rescatar a una persona gran i per culpa d’aquests pivots es va alentir la maniobra, 
ja que els serveis d’emergència no van poder accedir ràpidament a aquest carrer. 

 
 
Barri Centre 
 
- A la Rambla Anselm Clavé les rajoles de la vorera es troben mal col·locades des de 

la última remodelació, no estan ben pavimentades. Pot suposar un perill per als 
vianants perquè algun pot ensopegar i caure. A més hi han alguns arbres malats, 
el ferm en mal estat, etc. 

 
 
Barri de Sant Ildefons 
 
- Al carrer Dolçamara, encara que passa en altres punts de Cornellà, les empreses 

telefòniques com ONO, Movistar... que estan instal·lant el cable de fibra òptica, 
triguen excessivament en finalitzar les obres, deixant rases obertes, el material de 
l’obra llançat a la via pública, tanquen els carrers i dificulten el trànsit dels 
ciutadans/es per elles. 

 
 
Barri Almeda 
 
- Ens han arribat queixes del vandalisme i la brutícia que es practica sobretot els 

caps de setmana al llarg del Passeig dels Ferrocarils, des d’Almeda fins a la 
rotonda de la carretera del Prat. Ampolles, embolcalls de menjar, papereres 
tombades i d’un temps ençà els sistemes de reg arrencats i escampats per la 
gespa. 

 
 
Per tot l’exposat prego s’atengui i es doni solució a les diferents queixes i 
reclamacions veïnals. 

... 
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Per part del senyor Luís García Ruiz, regidor del Grup Municipal del PP, s’ha 
presentat el present prec que, una vegada traduït a la llengua catalana, resta 
com segueix: 
 
... 
 
A la nostra Oficina d’Atenció Ciutadana, hem rebut nombroses queixes de veïns/es de 
diferents punts de la ciutat sobre els contenidors d’escombraries i les males olors que 
generen al període estival, interessant-se per quina és la freqüència de neteja dels 
mateixos, màxim quan no hi ha decret de sequera i la contracta amb FFCC podria 
tenir ordres de neteja i desinfecció dels contenidors amb major freqüència. 
 
Per tot l’exposat Prego: es doni solució a aquest problema i es realitzi la neteja dels 
contenidors d’escombraries amb major freqüència. 
 

... 
 
 
 
Per part del senyor Luís García Ruiz, regidor del Grup Municipal del PP, s’ha 
presentat la present pregunta que, una vegada traduïda a la llengua 
catalana, resta com segueix: 
 
... 
 
Des del nostre grup municipal creiem i apostem per les polítiques de medi ambient 
correctament gestionades, per això presentem aquestes consideracions: 
 
Impulsar i promoure l’ús de les energies renovables, així com també, l’encertada 
gestió de l’energia per part dels ciutadans/es, és una manera beneficiosa de 
contribuir a millorar aspectes relacionats amb la qualitat del medi ambient de les 
nostres poblacions. 
 
Però també creiem que promoure aquestes polítiques, no només a la ciutadania, sinó 
també a les empreses o comerços de la nostra ciutat, és a dir, al teixit industrial de 
Cornellà, és també una obra de gran significació, ja que aquestes són les que més 
provoquen l’augment dels índexs de qualitat de la contaminació atmosfèrica, junt 
amb el parc de vehicles. A conseqüència d’això, s’empitjora la qualitat 
mediambiental, causa que porta a produir trastorns des del punt de vista de la salut. 
 
Per aquests motius, ja que al Consell Municipal de Medi Ambient, es pretén impulsar 
diversitats de mesures polítiques que es centrin en aquest aspecte, com són: 
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- El Pacte d’Alcaldes, que és una iniciativa impulsada per la Direcció General de 

Transport i Energia de la Comissió Europea que s’ha marcat com a objectiu la 
reducció del 20% les emissions de CO2 (Diòxid de Carbó), així com també la dels 
gasos d’efecte hivernacle i perjudicials per a la salut de les persones. També 
incrementar d’aquesta manera un 20% l’eficiència energètica, aconseguint que un 
20% del subministrament energètic procedeixi de fonts renovables. 

 
Recordant, que al setembre de 2008 l’Ajuntament de Cornellà es va adherir a 
aquest acord i que van assumir uns objectius o compromisos: 
 
 Comprometre’s amb la reducció de la contaminació en un 20% per a l’any 2020 

en territori municipal i en àmbits on l’Ajuntament tingui competències. 
 
 Elaborar un pla d’acció per a l’energia sostenible (PAES) en àmbits que tingui 

competències. 
 
 Elaborar un informe bianual per a avaluació, control i verificació d’objectius. 
 
 

- El Pla d’Acció per a l’Energia Sostenible (PAES), que és la principal eina de 
planificació energètica de la que s’ha dotat al pacte abans mencionat. 
 
A Cornellà es va aprovar al Ple municipal aquest pla propi de Cornellà al setembre 
de 2010, on s’assumia l’objectiu de reducció del 20% en qüestions relacionades 
amb l’objectiu de reducció de contaminació. 
 
Aquest pla d’acció recull quaranta-vuit accions, les quals es divideixen en dos 
blocs: les que afecten al funcionament intern de l’Ajuntament, així com les accions 
a realitzar en edificis o indústria i vehicles municipals. 

 
 
Per tots aquests motius exposats anteriorment i perquè des del Partit Popular de 
Cornellà creiem que per a que en un futur la qualitat mediambiental de la nostra 
ciutat sigui correcta i òptima, demanem: 
 
Primer.- Que se’ns faciliti per escrit, el número d’empreses de Cornellà que utilitzin o 
produeixin energia a partir d’instal·lacions per a l’aprofitament d’energies renovables. 
Així com aquelles que fan un ús notable d’aquestes fonts d’energies netes i que 
promoguin la conscienciació amb aquestes polítiques mediambientals. 
 
Segon.- Saber si aquestes industries, empreses o comerços reben algun tipus de 
bonificació o ajut per les seves contribucions a les millores de la qualitat 
mediambiental, així com l’ús d’energies renovables. 
 

... 
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Per part de la senyora Isabel Pérez Espinosa regidora del Grup Municipal del 
PP, s’ha presentat la present pregunta, que una vegada traduïda a la llengua 
catalana, resta com segueix: 
 
... 
 
El grup Popular va presentar al setembre de 2011 una Moció per a que el Govern 
Municipal iniciés un canvi a la política d’habitatge. 
 
Creiem i en aquest moment seguim pensant que, ni la política d’habitatge realitzada 
des d’aquest Ajuntament, ni la gestió de la mateixa des de l’Oficina Local d’Habitatge 
han sigut suficients ni adequades per a detectar i donar solució a les necessitats reals 
dels ciutadans/es. En les circumstàncies actuals de profunda crisi i donat el nivell 
econòmic mitjà de les famílies de Cornellà s’hauria de treballar amb major 
profunditat les modalitats que permetin accedir a un habitatge a la major part dels 
ciutadans. A Cornellà hi ha moltes famílies que ho estan passant malament i l’actual 
Pla d’habitatge esta enfocat per a una època de vaques grosses, que ja ha passat. 
 
Exposàvem a la nostra Moció que era necessari potenciar altres fórmules d’accés a 
l’habitatge, com l’arrendament, ja que això no estava acompanyat de mesures 
eficaces per part del nostre Ajuntament. 
 
Demanàvem que es donés prioritat als problemes de les persones més desfavorides i 
en situació de risc social. 
 
Plantegem la creació d’un Observatori local de l’Habitatge per a definir les diverses 
necessitats de l’habitatge a nivell Local a curt i llarg termini. 
 
Aquest Observatori treballaria al voltant del Registre de Sol·licitants, aglutinant 
informacions complementàries d’altres departaments i d’accions impulsades per 
l’Ajuntament, emergències determinades pels serveis socials, inspeccions i 
coneixement de disponibilitat de pisos buits o sobreocupats. 
 
La funció d’aquest Observatori seria la de realitzar una auditoria profunda i 
exhaustiva del parc immobiliari de la ciutat per a què, des d’un coneixement precís, 
poder elaborar, consensuar i aprovar un Pla Local d’Habitatge partint d’un millor 
coneixement de les necessitats de la ciutat en aquesta matèria i que permeti 
diversificar les actuacions i la forma de gestionar-les. 
 
Desprès del debat i amb l’ànim d’afavorir el consens, el nostre grup va acceptar 
algunes esmenes del partit socialista que bàsicament retiraven de la Moció les 
crítiques a la gestió de l’habitatge en la nostra ciutat per part de l’equip de Govern i la 
retirada del punt sobre la creació del citat Observatori –perquè el govern entenia que 
l’actual Oficina d’Habitatge complia ja la mateixa funció-. 
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Enteníem des d’una oposició responsable, que en els temes que afecten de manera 
vital a les persones, el treball conjunt i el consens han de prevaler davant qualsevol 
altre interès i ho demostrarem retirant de la moció unes merescudes crítiques al 
Govern a la gestió de les polítiques d’habitatge i del funcionament de l’Oficina Local 
d’Habitatge. 
 
En aquest sentit també vam retirar de la Moció el punt en el que demanàvem: “la 
substitució de l’actual Oficina Local d’Habitatge per un Observatori local que permeti 
definir les diverses necessitats de l’habitatge a nivell Local a curt i llarg termini”. 
 
Acceptant el compromís de l’equip de Govern de millorar i donar més informació en el 
futur sobre el treball realitzat per aquesta Oficina de l’Habitatge. 
 
Aquesta Moció fou aprovada per tots els grups (excepte CIU) amb un únic compromís 
a complir pel Govern Municipal en el que s’acordava: “elaborar, consensuar i aprovar 
un nou Pla Local d’Habitatge que s’adapti a la nova situació de les famílies de 
Cornellà i que permeti diversificar les actuacions i la forma de gestionar-les”. 
 
Estem a la recta final d’aquest mandat i aquest Grup no té cap constància que 
s’estigui complint el compromís adquirit a la Moció aprovada al Ple de setembre de 
l’any 2011 d’elaborar i presentar als Grups per a que facin aportacions, un nou Pla 
d’Habitatge. 
 
Com tampoc tenim cap informació sobre la situació del parc d’habitatges de la nostra 
ciutat demanem que: 
 
1. Se’ns faciliti per escrit informació detallada sobre si en aquest moment el Govern 

té feta una auditoria per a saber de forma precisa la situació verdadera del parc 
d’habitatges de la nostra ciutat. 

 
2. Que DE FORMA IMMEDIATA es compleixi la Moció presentada per aquest Grup i 

aprovada per majoria al setembre de 2011 i es faci arribar als grups una proposta 
del Pla d’habitatge amb el suficient temps per a fer aportacions. 

 
... 

 
 
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a indicació de la 
Presidència, quan són les dinou hores i quaranta-cinc minuts, de la qual 
s’estén la present acta, que és signada per l’Alcalde-President, juntament amb 
mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 


